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VILA-REAL, ALzIRA I L’AVL 
s’unIxEn pER A DIFonDRE 
JAumE I I LA sEuA èpoCA
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Cristina pesudo, reina 2018
La cort d’honor la completen les 
joves Andrea Ayén, Gloria Manrique, 
Gemma Font i Lydia Estepa

mILLoREn L’EstAt DE Dos 
CARRERs A LA zonA DEL 
BotànIC CALDuCh

8VILA-REAL REFoRçA A 
FItuR LA sEuA oFERtA En 
tuRIsmE RELIgIós

7

L’Ajuntament llança el pla 
Vila-real + neta per a tenir 
una millor neteja a la ciutat
Entre les actuacions previstes hi ha un nou servei de 
repàs i brigades mòbils, més contenidors i recollides

Els col·lectius locals es reuneixen per a treballar en la 
creació del primer observatori de la neteja a la ciutat

Vila-real congela 
de nou l’impost 
de la contribució 

L’Ajuntament modifica el 
tipus de gravamen municipal 
per a mantenir l’IBI i ofereix 
facilitats als veïns per a fer 
front a la regularització cadas-
tral del Govern central.

U

Crearan el primer 
banc d’habitatge 
públic local

V i l a - r e a l  c o n s i g n a r à 
500.000 euros dins del pressu-
post del 2018 i la previsió ini-
cial indica que es poden incor-
porar, en un primer moment, 
una desena d’immobles.

U

La CEm millora les 
seues condicions 
per als esportistes

L’Ajuntament realitza tas-
ques de millora de la Ciutat 
Esportiva Municipal (CEM) i 
prepara l’obertura del bar ca-
feteria, que tindrà un horari 
independent al del recinte.

U

El pròxim setembre, després d’anys de 
reivindicacions, l’EOI serà una reali-
tat, amb un equip directiu, aules, pro-
fessors i una oferta d’idiomes pròpia a 
la localitat. pàgInA 9

ultimen l’engegada de 
l’EoI a Vila-real de cara 
al proper curs escolar



tema del mes

«Una ciutat més 
neta té millor imatge 
i genera majors 
oportunitats», destaca 
l’alcalde Benlloch

U

Vila-real + neta llança 12 accions per 
a millorar l’estat i imatge de la ciutat
El pla de l’Ajuntament vol posar fi a la brutícia als carrers amb iniciatives destinades a dos objectius principals: netejar més i embrutar menys

E l pla vol posar fi a la brutí-
cia als carrers amb inicia-
tives destinades a dos ob-
jectius principals: netejar 

més i embrutar menys.
L’Ajuntament s’ha proposat 

posar fi a la brutícia als carrers 
i, amb aquest objectiu, llança 
ja les primeres mesures del Pla 
d’acció Vila-real + neta, una cam-
panya integral que posarà sobre 
la taula una dotzena d’iniciatives 
destinades a dos objectius prin-
cipals: netejar més i embrutar 
menys. L’alcalde, José Benlloch, 
ha presentat els detalls d’aquest 
pla d’actuacions, que implemen-
tarà, durant les pròximes setma-
nes, un nou servei de repàs i bri-
gades mòbils, més contenidors i 
freqüències de recollida o un pla 
especial contra els excrements 
de mascotes, a més de la creació 
de l’Observatori Local Per una 
Vila-real + neta o l’actualització 
d e  l a  n o r m a t i v a  p e r  a 
l’enduriment de les sancions.

«La neteja urbana és una de 
les principals preocupacions 
dels veïns en totes les ciutats i 
Vila-real no n’és una excepció. 
Amb l’increment exponencial 
de l’activitat al nostre municipi, 
l’impacte en la brutícia i l’estat 
dels carrers també ha crescut no-
tablement. Som conscients del 
problema de neteja que existeix 
a Vila-real; per això, hem estat 
treballant des de diferents de-
partaments municipals i amb 
un equip de joves dels programes 
Avalem en el disseny de mesures 
que permeten tenir una Vila-real 
més neta», assenyala Benlloch.

«Perquè una ciutat més neta», 
puntualitza, «té millor imatge i 
genera majors oportunitats, és 
més respectuosa amb el medi 
ambient, més saludable i més 
segura; a banda que es reduirien 
les despeses i els diners que inver-
tim en neteja es podrien destinar 
a altres coses imprescindibles». 

IMPLEMENTACIÓ EN BREU
Aquests cinc elements (imatge, 
contaminació, higiene, costos 
i evitar accidents a la via públi-
ca) han portat l’equip de govern 
a plantejar una sèrie d’accions, 
que començaran a implemen-
tar-se en breu, al voltant de dos 
grans eixos: netejar més i em-
brutar menys. En el primer dels 
blocs, s’emmarquen huit actua-
cions, que tenen el servei de re-
pàs com una de les seues princi-
pals mesures. «El servei de repàs 
de recollida recorrerà cada matí 
la ciutat amb un vehicle perfec-

Una de les primeres accions és el servei de repàs de recollida que recorrerà cada matí la ciutat amb un vehicle identificable per a retirar dels carrers les restes.

L’alcalde va detallar els passos per a millorar la imatge de la ciutat. 

o programes pilot innovadors 
per barris, que podrien inclo-
ure sensors en els contenidors.

«Però, a banda de netejar més, 
perquè el pla siga efectiu, cal 
també que embrutem menys. 
Per a aconseguir aquest objectiu, 
farà falta un important treball 
de pedagogia i conscienciació», 
argumenta Benlloch. En aquest 
bloc s’emmarquen mesures com 
l’aprovació d’una nova norma-

ment de les freqüències de reco-
llida de residus, la recuperació 
de l’ecoparc mòbil dins d’un Pla 
especial de voluminosos o la in-
corporació de noves tecnologies 
per a afavorir la comunicació de 
les incidències. Les actuacions 
per a netejar més es completen 
amb un Pla especial contra els 
excrements de mascotes, que 
es planteja gestionar per sepa-
rat de la resta de contractes, 

Els departaments i l’equip implicats van mantenir una reunió de coordinació.

tament identificable i retolat per 
a retirar dels carrers totes les res-
tes que puguen quedar», detalla 
Benlloch. A aquest nou servei, se 
sumaran brigades mòbils que in-
formaran els veïns i les veïnes de 
les normatives per a la convivèn-
cia i per al bon estat de places i 
jardins, a més d’una inversió de 
80.000 euros en nous conteni-
dors de reciclatge. 

També s’ha previst un incre-
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Els col·lectius locals es donen 
cita per a crear l’Observatori
L’objectiu és polsar les impressions i suggeriments de diferents àmbits socials

L ’equip de treball del Pla Vi-
la-real + neta està manten-
int des de fa unes setma-
nes les primeres reunions 

amb els agents socials de Vila-
real, amb l’objectiu de polsar les 
impressions i els suggeriments 
dels diferents col·lectius locals 
sobre l’estat de neteja de la ciu-
tat i avançar en la constitució del 
primer Observatori Local Per una 
Vila-real + neta. L’Observatori, tal 
com ha anunciat José Benlloch, 
estarà format per representants 
de les associacions de veïns, co-
merciants, indústria, penyes, la 
Junta de Festes i membres del 
Consell Escolar i de l’Esport, en 
representació de la comunitat 
educativa i dels clubs. 

«La ciutat de Vila-real, els seus 
carrers i places, són també la 
nostra casa; per això, és impor-
tant que el Pla Vila-real + neta 
implique tota la societat», re-
corda Benlloch. Amb aquest ob-
jectiu, l’Observatori Local Per 
una Vila-real + neta, una vegada 
constituït, es reunirà de manera 
periòdica per a analitzar l’estat 
de la ciutat i debatre propostes i 
suggeriments per a seguir treba-
llant en l’objectiu comú de millo-
rar la neteja urbana. 

L’equip de treball, format per 
joves dels programes d’ocupació 
Avalem +, ha mantingut ja les 
primeres reunions amb diver-
ses associacions de veïns, comer-
ciants i empreses vinculades a la 
neteja, la recollida de residus i 
el reciclatge a Vila-real. Durant 
les pròximes setmanes, mantin-
dran trobades amb la resta de 
col·lectius implicats en el progra-
ma, amb l’objectiu de constituir 

tiva que actualitze les ordenan-
ces, amb nous criteris i sancions 
més dures. Al costat de les mesu-
res sancionadores, també es plan-
tegen incentius a la neteja, amb 
premis i recompenses a accions 
cíviques, com el reconeixement 
als barris més nets, a més de la 
creació del primer Observatori 
Local Per una Vila-real + neta, 
que comptarà amb la participa-
ció d’associacions de veïns, co-
merços, clubs esportius o entitats 
vinculades a les festes. 

L’objectiu de l’Observatori, que 
mantindrà reunions periòdiques, 
serà avaluar l’estat de la ciutat i 
proposar noves mesures. 

Amb totes aquestes accions, 
la inversió en la neteja urba-
na s’incrementarà uns 300.000 
euros a l’any, als quals se suma-
ran les millores al contracte que 
aplicaran les empreses concessio-
nàries dels serveis.

en breu el nou observatori local 
de la neteja urbana.

REUNIÓ DE COORDINACIÓ
Uns dies abans, Benlloch havia 
presidit una reunió amb els regi-
dors, dels tècnics i de l’equip im-
plicats en l’elaboració i la imple-
mentació del Pla especial de ne-
teja. L’alcalde va agrair el treball 
dels departaments implicats (Ser-
veis Públics, Proximitat, Contrac-
tació, Sanitat, Seguretat Ciuta-
dana, Medi Ambient) i dels joves 
d’Avalem que han treballat per 
a fer possible el Pla. «Entre tots, 
implicant directament la socie-
tat civil a través de l’Observatori, 
aconseguirem tenir una Vila-real 

més neta», assenyala.
La reunió va servir per a perfi-

lar els detalls del pla especial, a 
partir del treball desenvolupat 
per l’equip d’Avalem Joves +, 
en el qual s’inclouen accions de 
sensibilització i conscienciació 
ciutadana, la implementació de 
millores en el servei o la revisió 
de la normativa vigent. 

«Tenim ja moltes idees damunt 
la taula des d’una perspectiva 
transversal, multidisciplinària i 
duradora en el temps. Vila-real 
és  referent en molts àmbits i la 
imatge que donem, a més de ser 
fonamental per a la qualitat de 
vida i la convivència, reverteix en 
noves oportunitats», conclou.

+DADEs

El consistori ja havia actuat per 
a aconseguir tallar un dels proble-
mes que més queixes veïnals pro-
voca: els excrements dels animals. 
Així, per exemple, es va activar la 
campanya ‘Si no et fa vergonya, 
almenys que et faça fàstic’, per la 
qual es col·locaven una sèrie de 
banderetes i adhesius on es troba-
ra un excrement de gos sense re-
collir en espais públics com carrers 
o jardins.

L’octubre passat, dins del Mes 
de la Sostenibilitat, es va dur a 
terme una campanya que va con-
sistir a repartir fullets informatius 
en diferents zones de la ciutat en-
tre els propietaris de gossos amb 
l’objectiu que es conscienciaren de 
la importància d’arreplegar sem-
pre les caques de les seues mas-
cotes, per a ajudar a generar una 
millor imatge de la ciutat. La cam-
panya també va informar de com 
fer ús dels parcs canins i de la seua 
ubicació, així com de la normati-
va de convivència, d’una manera 
breu i aclaridora.

El consistori va anunciar a fi-
nals de 2016 un reforç de la neteja 
amb noves brigades especials per 
a parcs i col·legis, a més d’una ac-
tuació integral a la plaça Major. Un 
reforç que responia a una millora 
en el contracte de l’empresa, que 
va incloure la higienització a fons 
de la plaça Major, amb un cost ze-
ro per al consistori. Al contracte es 
van incorporar altres punts com la 
creació de brigades per als parcs i 
atenció d’incidències, una altra per 
a la neteja dels patis dels col·legis a 
les vesprades, a més del reciclatge 
del cartró i els envasos i, per últim, 
es modernitzaren els operatius als 
partits de futbol.

L’estiu passat també es va 
llançar la campanya: ‘Més pròxims 
a tu, per una ciutat més neta i sos-
tenible, col·labora!’ amb informa-
ció de l’Ecoparc i la recollida gra-
tuïta de voluminosos.

U

U

U

U

Altres mesures i 
accions anteriors
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Representants veïnals, comerç o el món de la festa conformaran l’Observatori.

Vila-real suma uns 
99.000 euros a 
l’any al contracte 
de neteja viària

L’Ajuntament va aprovar 
la modificació del contracte 
de concessió de la gestió del 
servei públic de neteja viària i 
manteniment de papereres.

Aquest punt permet afegir 
98.807,37 euros al contracte 
actual, valorat en 901.661,31 
euros, un increment del 
10,95% que servirà per a mi-
llorar el servei i la imatge que 
s’ofereix de la ciutat, dins del 
gran pacte local per la neteja.

La tinent d’alcalde i coor-
dinadora general d’Alcaldia, 
Silvia Gómez, ha explicat que 
el contracte actual va ser ad-
judicat el 2009 i que «tot i 
que de manera puntual s’haja 
prorrogat i modificat, es ne-
cessitava una millora substan-
cial concorde a l’increment 
d’instal·lacions municipals 
noves, ja que s’havia quedat 
una mica obsolet».

En total seran 1.000.468,68 
euros, els que es destinaran 
a la neteja dels diferents es-
pais públics. «Sabem que amb 
aquest increment no es faran 
miracles, però aquesta modi-
ficació vindrà acompanyada 
del gran pacte local i d’un ob-
servatori específic sobre la ne-
teja», explica l’alcalde.

Gómez afirma que «es-
tem preocupats i volem la 
col·laboració de tots i totes». 
Per això, ha recordat que 
l’horari per a tirar el fem és de 
20.00 a 23.00 hores i ha ani-
mat el veïnat a usar el servei 
gratuït de recollida de volumi-
nosos i també l’Ecoparc, entre 
d’altres. «És responsabilitat de 
tots», apunta Gómez, que afig 
que «cal fer pedagogia i que to-
thom entenga que una ciutat 
més neta és més saludable».

U

Pla d’acció Vila-real + neta
  El PERQUÈ del Pla d’acció

1. Una ciutat més neta ofereix millor imatge i genera majors oportunitats.
	 2. Els diners que s’inverteixen en neteja es deixen d’invertir en altres qüestions imprescindibles.
	 3. La brutícia i el fet de no reciclar generen contaminació, agressió al medi ambient, al planeta…
	 4. La brutícia és antihigiènica. Una ciutat bruta no és saludable.
	 5. La brutícia pot generar accidents, els excrements de gossos a les voreres provoquen caigudes.

ACCIONS

 300.000 euros més en neteja

NETEJAR +
> Servei de repàs de recollida
> Brigada mòbil en jardins
> Major freqüència de recollides
> Més contenidors de reciclatge
> Pla especial de voluminosos i recuperació de l’ecoparc

mòbil
> Ús de les noves tecnologies
> Implementació de programes pilot innovadors
> Pla especial contra la brutícia dels gossos

EMBRUTAR -
> Aposta per la pedagogia i l’educació amb la constitució

de l’Observatori Local Per una Vila-real + neta
> Aprovació d’una nova normativa sobre neteja i

convivència ciutadana
> Premis i recompenses a les accions cíviques que

aconseguisquen una Vila-real + neta



Vila-real consignarà 500.000 euros per a 
crear el primer banc d’habitatge públic 
De moment, s’ha valorat  adquirir una desena d’immobles enguany per a destinar-los a pisos pont o tutelats

L ’Ajuntament consigna-
rà 500.000 euros per a la 
creació del primer banc 
d’habitatge públic de la 

història de la ciutat per a posar-lo 
a la disposició dels veïns. Així ho 
ha anunciat l’alcalde, José Ben-
lloch, que avança també que el 
consistori se sumarà a «totes les 
convocatòries que la Generalitat 
ultima perquè Vila-real puga dis-
posar d’habitatges per a aquells 
veïns que ho necessiten de mane-
ra temporal». 

Benlloch ha mantingut una 
reunió amb la directora general 
d’Habitatge, Rehabilitació i Re-
generació Urbana, Rebeca Torró, 
que ha informat el consistori so-
bre els plans de la Generalitat en 
matèria d’habitatge. 

«Durant molt de temps, hem 
intentat tenir mitjans propis per 
a donar resposta a necessitats so-
brevingudes, però la falta de sen-
sibilitat del PP en la Generalitat 
i el fet que els ajuntaments no 
tinguem competències en la ma-
tèria ho han impedit», explica. 
No obstant això, «ho hem com-
pensat augmentant el pressupost 
de Serveis Socials per a fer front 
a aquesta qüestió i pagant el rea-
llotjament a les famílies que ho 
necessitaven». «Però aquesta no 
és la solució que necessita Vila-
real; fan falta pisos pont per a 
situacions d’emergència perquè 
la gent puga viure amb dignitat i 
intimitat», argumenta Benlloch.

«Estàvem esperant que la Gene-
ralitat ens donara un colp de mà 
en aquest sentit i ara s’obri un es-
pai molt interessant, en el qual 
destinarà 15 milions per a ajudar 

L’alcalde, José Benlloch, amb la directora general d’Habitatge, Rehabilitació i Regeneració Urbana, Rebeca Torró.

pont o tutelats, amb l’objectiu 
d’arribar a «uns 50 o 60 durant 
els pròxims anys». 

D ’a l t ra  banda ,  V i la - rea l 
comptarà també amb una de les 
primeres oficines InfoHabitatge 
que impulsa la Conselleria per a 
gestionar les ajudes a la rehabili-
tació d’habitatges i el lloguer que 
impulsarà l’executiu autonòmic. 
La proposta conveni ja està «da-
munt la taula» i esperen que siga 
efectiva en breu.

a adquirir habitatges, per la qual 
cosa estarem pendents de qualse-
vol convocatòria que puga ajudar 
a incrementar el pressupost que 
ens hem marcat», apunta.

inTegRació
La idea de l’equip de govern es 
basa en adquirir -i també llogar- 
pisos i cases a bancs i a particu-
lars per a posar-los a la disposi-
ció dels veïns que les necessiten 
temporalment per una situació 

d’emergència. «No volem blocs 
específics ni zones concretes per 
a aquest tipus de qüestions, que 
aïllen els usuaris. Volem que les 
persones estiguen integrades i en 
les mateixes condicions que la 
resta de veïns. Que no canvien de 
vida mentre se’ls tramiten aju-
des perquè ells mateixos puguen 
cercar un lloguer», indica. De mo-
ment, s’ha valorat l’adquisició 
d’una desena d’habitatges en-
guany per a destinar-los a pisos 

eL PSPV exigeix aL goVeRn 
cenTRaL qUe aUgmenTe LeS 
PenSionS aLS JUBiLaTS

El Grup Socialista exigeix 
al Govern central, mitjançant 
una moció, unes pensions 
«dignes» per a pal·liar la pèr-
dua de poder adquisitiu pa-
tida pels jubilats. «Els majors 
acaben de nou l’exercici amb 
una menor capacitat econò-
mica», adverteix l’edil, que 
recorda que l’índex de preus 
de consum (IPC) es va situar al 
tancament del 2017 en l’1,2%. 
«Les pensions solament han 
augmentat un 0,25%», critica.

U

breus

eL PP PRoPoSa BLindaR LeS 
aJUdeS a LeS aSSociacionS 
amB Un acoRd PeR eScRiT

El PP va presentar una mo-
ció perquè l’equip de govern 
es comprometa a abonar dins 
dels sis primers mesos de l’any 
les subvencions a les associa-
cions i col·lectius de la ciutat.
Una proposta que eleven «da-
vant els impagaments i pufos 
de Benlloch i el seu equip amb 
tot tipus de col·lectius», tal 
com explica la regidora Dora 
Llop, que apunta que hi ha pa-
gaments pendents del 2015.

U

cS aconSegUeix 15.000 
eURoS de La geneRaLiTaT 
PeR a La càTedRa ceRàmica

El portaveu de Ciutadans 
(Cs), Domingo Vicent, ha 
anunciat que «Cs ha aconse-
guit arrancar una ajuda de 
15.000 euros dels Pressupostos 
de la Generalitat per a la Càte-
dra d’Innovació Ceràmica». Vi-
cent valora que serà un «nou 
impuls» per a una Càtedra que 
s’encarrega d’organitzar diver-
sos esdeveniments científics.

U

CONCENTRACIÓ CONTRA LA 
VIOLÈNCIA MASCLISTA I DOL PER 
LA JOVE ANDREA CARBALLO

U

El ple va declarar el dol oficial de la 
ciutat durant tres dies per l’assassinat 
masclista d’Andrea Carballo Claramonte. 
Una vegada conclosa la investigació, la 
Delegació del Govern per a la Violència 
de Gènere va determinar que era un nou 
cas de violència de gènere, per la qual 
cosa les banderes de l’Ajuntament van 
onejar a mitja asta i es van suspendre tots 
els actes oficials durant el dol. Després del 
ple, en el qual la corporació municipal va 
aprovar una declaració institucional en 
memòria de la jove i contra la violència 
masclista, es van guardar tres minuts 
de silenci en condemna cap a aquest 
assassinat i contra totes les violències 
masclistes, que va comptar amb la 
presència de la família i amics de la jove. 
Uns dies abans, 3.000 persones es van 
manifestar per la mateixa causa.

Municipal
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Imatge de la sessió plenària que va tirar endavant  la congelació de l’IBI i la sol·licitud del préstec de 4,3 milions d’euros.

Vila-real congela l’IBI i recorre a préstec 
per les resolucions urbanístiques del PP
El ple va aprovar mantenir el rebut de la contribució i sol·licitar 4,3 milions d’euros que es deuen a propietaris amb resolucions fermes

E ls veïns i les veïnes de Vi-
la-real pagaran enguany el 
mateix en els seus rebuts 
de la contribució que l’any 

passat. L’Ajuntament ha aprovat 
congelar, el 2018, els rebuts de 
l’IBI, per a la qual cosa s’aplicarà 
la modificació necessària del ti-
pus de gravamen municipal, de 
manera que les quantitats que 
hauran de pagar els vila-realencs 
per la contribució urbana de 
2018 es mantindran invariables. 

« M a l g r a t  l ’ h e r è n c i a  d e 
l’urbanisme de Monopoly del PP, 
no apujarem els rebuts de l’IBI. 
Tampoc els abaixem, perquè no 
podem i seria una irresponsabi-
litat fer-ho quan l’herència ur-
banística, els préstecs i empas-
tres del PP segueixen arruïnant 
aquest Ajuntament», valora la re-
gidora d’Hisenda, Sabina Escrig. 

En aquesta línia, l’edil recorda 
que, en els últims sis anys, s’han 
hagut d’abonar més de 20 mi-
lions d’euros en sentències dels 
jutjats per conflictes urbanístics 
anteriors a 2011, a més de 15,2 
milions d’euros pel préstec de 
20 milions subscrit pel Partit 
Popular. «Un préstec tan mal 
gestionat, que, malgrat haver pa-
gat 15,2 milions en interessos i 
amortització, encara ens queden 
pendents 12,8 milions en capital 
viu», lamenta.

«No podem abaixar la contribu-
ció, que seria la solució més cò-
moda, però tampoc l’apujarem. 
Tal com ens vam comprometre 
amb la ciutadania de Vila-real, 
mantindrem l’IBI congelat. Al 
contrari, per cert, del que va fer 
el Partit Popular durant els seus 
anys de govern, en els quals la 
recaptació per IBI va augmentar 
en més de 12 milions d’euros», 
denuncia Escrig, que ha mostrat 
una gràfica amb l’evolució dels 
ingressos per IBI des de 2003 per 
a avalar els seus arguments. 

En aquesta línia, l’alcalde, Jo-
sé Benlloch, ha lamentat les crí-
tiques de l’oposició. «Tot i incre-
mentant cada any els impostos, 

el PP no va pagar ni un euro, ni 
pel préstec ni per les seues ope-
racions urbanístiques, que es-
tem pagant molt cares ara. Però 
aquest govern no anirà pel camí 
fàcil i no enganyarà la ciutada-
nia», argumenta el primer edil. 
Benlloch recorda, a més, que 
l’aplicació del coeficient reduc-
tor dels valors cadastrals a pe-
tició del consistori, si bé no es 
veurà reflectida en una dismi-
nució de l’IBI, sí que repercutirà 
en l’abaixada d’altres impostos, 
com ara plusvàlues o renda.

PRÉSTEC
A més de congelar la pressió 
fiscal, el ple ha aprovat modifi-
car crèdits per a finançar, amb 
càrrec a préstec, els 4.345.000 
euros que es deuen als propie-
taris per resolucions fermes del 
Jurat d’Expropiació, a més dels 
550.000 euros de la quota anual 
del Gran Casino. Amb aquest 
préstec, l’endeutament muni-
cipal se situarà entorn del 59%, 
«molt per sota del que va deixar 
el PP», conclou.

Faciliten el pagament de la regularització del Govern
L’Ajuntament està oferint fa-
cilitats als veïns per a fer front 
a les notificacions que arriben 
als domicilis amb motiu del 
procés de regularització cadas-
tral executat pel Govern cen-
tral per a fer que afloren béns 
no declarats. Els veïns que 
hagen rebut aquestes cartes, 
poden acollir-se a diferents 
plans de pagament per a fer 
front a les liquidacions de la 
contribució per l’actualització 
de dades de l’executiu central 
dels últims quatre anys.

En concret es poden abonar 
els rebuts en tres quotes o bé 
al llarg de tot un any, amb la 
possibilitat de fraccionar-los 
en 18 mesos en casos excepcio-
nals. «Abans de res, volem que 

els veïns i les veïnes sàpien que 
tenen les portes d’aquest Ajunta-
ment obertes i que estem al seu 
costat per a ajudar-los», apunta. 

D’un total de 34.000 unitats ur-
banes, s’han detectat unes 3.000 
incidències i 900 més en sòl rús-
tic, en molts casos per piscines, 
paellers, trasters o canvis d’ús 
que no figuraven fins ara en les 
dades de la Direcció General de 
Cadastre. La reparació de faça-
nes, la instal·lació de sostres per 
a aparcar cotxes o per a estendre 
la roba, ampliacions o reformes, 
són altres dels conceptes que ha 
regularitzat el Govern.

De la liquidació de la diferèn-
cia en la contribució dels últims 
quatre anys amb les noves dades 
cadastrals, es recaptaran uns 1,8 

milions d’euros.
«La regularització és del Go-

vern, però l’Ajuntament està 
obligat per llei a cobrar-la; en cas 
contrari estaríem cometent una 
malversació, perquè es tracta de 
diners públics», assenyala.

«Tant de bo puguem destinar 
aquesta quantitat a millorar la 
ciutat, encara que dependrà tam-
bé del Govern del PP a Madrid, 
que haurà de decidir si l’ingrés 
extra, el podem destinar els mu-
nicipis al que considerem o ho 
hem de pagar als bancs, com 
estan obligant últimament», la-
menta Benlloch, que confia tam-
bé que aquests ingressos no aca-
ben destinant-se «a pagar les sen-
tències i empastres urbanístics 
de l’herència del PP a Vila-real».

El Govern central ha 
dut a terme inspeccions 
per a fer que afloren 
béns no declarats com 
piscines o ampliacions

U

«La regularització 
és del Govern, però 
l’Ajuntament està 
obligat per llei a cobrar-
la», recorda Benlloch

U



Vila-real tindrà enguany el primer 
Centre d’Atenció Primerenca
El servei disposarà de 50 places per a joves amb problemes de desenvolupament

L’alcalde i el regidor, amb la responsable autonòmica, Carmen Fenollosa.

L ’alcalde, José Benlloch, i 
el regidor de Serveis So-
cials, Álvaro Escorihuela, 
han mantingut una re-

unió amb la directora territorial 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives 
de la Generalitat, Carmen Feno-
llosa, per a ultimar els detalls 
de la creació del primer Centre 
d’Atenció Primerenca (CAP) per a 
menors amb problemes de desen-
volupament que tindrà la ciutat. 

El centre, que se situarà a 
l’edifici Maria de Luna, oferirà 50 
places per a l’assistència indivi-
dualitzada de xiquets i xiquetes 
fins a 6 anys amb discapacitat o 
risc de patir-ne, a més de tracta-
ment i orientació. «El centre en-
trarà en funcionament aquest 
mateix any, gràcies al suport de 
la Generalitat valenciana, per a 
sumar-se als recursos de suport a 
les persones que l’Ajuntament de 
Vila-real posa a l’abast de la ciu-
tadania», assenyala Escorihuela, 
que recorda «l’especial sensibi-
litat» de l’equip de govern local 
per a l’atenció a les capacitats 
diferents i la implementació de 
polítiques inclusives.

miLLorA de L’AtenCió
«En el cas del CAP, es tracta de ga-
rantir la millor atenció possible a 
famílies que veuen com els seus 
xiquets xicotets tenen o poden 
tenir determinats problemes de 
desenvolupament. Fins ara, els 
veïns de Vila-real que es troba-
ven en aquesta situació havien 
de desplaçar-se a altres centres 
de la província; amb aquest nou 
recurs, trobaran l’assistència que 
necessiten, el diagnòstic, tracta-
ment especialitzat i l’orientació 
individualitzada per a les famí-
lies», argumenta el regidor.

La creació del Centre d’Atenció 
Primerenca està dotada en els 

pressupostos de la Generalitat 
amb una línia nominativa de 
68.000 euros, per a la posada en 
funcionament del servei aquest 
mateix any. El centre disposarà 
de 50 places, principalment diri-
gides a menors d’entre 0 i 3 anys, 
si bé s’atendran també proble-
màtiques de desenvolupament 
fins als 6 anys. Els usuaris seran 
derivats pels equips de valoració 
de la discapacitat i pels serveis 
de Pediatria. En l’actualitat, uns 

30 menors de Vila-real estan en 
aquesta situació i han sigut deri-
vats a altres punts de la provín-
cia. Aquest centre no solament 
permetrà prestar el servei que 
necessiten aquestes famílies, sinó 
també atendre usuaris d’altres 
localitats.

serVeis ComArCALs
«Vila-real ha sigut sempre refe-
rent i capital de serveis comar-
cal; ser-ho de nou en un àmbit 
tan sensible, per a oferir el su-
port a aquests xiquets i xiquetes, 
a les seues famílies, que es troben 
amb la realitat de la discapacitat 
a edats tan primerenques, és un 
orgull i una mostra del nostre 
compromís ineludible amb les 
persones i amb l’àmbit sociosa-
nitari, que reforça la marca local 
de Ciutat de la Salut i l’Esport», 
incideix Benlloch.

«en el cas del CAP, 
es tracta de garantir la 
millor atenció possible 
a famílies», destaca 
l’edil escorihuela

U

serveis Públics destina 
210.000 euros al pla 
d’asfaltatge de camins
L’Ajuntament, a través de la Re-
gidoria de Serveis Públics, esco-
metrà en el primer trimestre de 
l’any, treballs de millora i con-
dicionament en una dotzena de 
camins rurals del terme muni-
cipal. Les actuacions, incloses 
en el Pla 135 de la Diputació 
Provincial, afectaran 5,6 quilò-
metres de vies rurals, amb un 
import de 210.000 euros.

«La xarxa de camins rurals 
pateix un important desgast 
i requereix d’una actuació ur-
gent. En els últims anys, hem 
actuat amb treballs puntuals i 
plans específics, però som cons-
cients que no ha sigut suficient. 
Per això, llancem ara aques-
ta segona fase del programa 
d’asfaltatge i millora de camins 
rurals, amb la qual donem so-
lució als camins que presenten 
pitjors condicions per a la cir-
culació i la seguretat», detalla 
el regidor de Serveis Públics Vi-
la-real, Francisco Valverde, que 
a més, ha agraït el suport de la 
Diputació per a fer possible el 
pla de millora. 

Entre els camins inclosos en 

el programa es troben alguns 
com Na Boneta, Sant Jordi, Molí 
Paquero o Assegador d’Artana, 
entre altres.

En aquest moment, el con-
tracte d’asfaltatge de camins 
rurals està en plena licitació 
i es preveu que puga estar ad-
judicat abans del 28 de febrer. 
Un total de nou empreses han 
presentat proposta per a optar 
al contracte. 

PLA mUniCiPAL d’AsFALtAtGe
A aquest procés se suma tam-
bé la recent adjudicació del Pla 
municipal d’asfaltatge, per un 
import de 200.000 euros. En 
aquest cas, els treballs se cen-
tren majoritàriament en vies 
urbanes, encara que també po-
dran beneficiar-se de les actua-
cions alguns camins de la xarxa 
viària rural.

En aquest moment, el con-
tracte d’asfalt de camins rurals 
està en plena licitació i es pre-
veu que puga estar adjudicat 
abans del 28 de febrer. Un total 
de nou empreses han presentat 
proposta en temps i forma.

Les actuacions afectaran 5,6 quilòmetres de vies de zones rurals.

territori obri el vial serra de Les santes per 
a millorar la permeabilitat del madrigal
La Regidoria de Territori ha ini-
ciat ja les obres d’obertura i con-
dicionament del carrer de la Se-
rra de les Santes, situat al costat 
del col·legi José Soriano. La in-
tervenció, que està valorada en 
17.303 euros, permetrà millorar 
la comunicació amb la zona del 
Madrigal i donarà continuïtat als 
vials de l’àrea. 

El responsable de Territori, 
Emilio M. Obiol, que ha visitat 
els treballs, recorda que es tracta 
d’una «operació de microurba-
nisme», que, amb un pressupost 
«molt ajustat però eficient», per-
metrà millorar notablement la 
connexió i la permeabilitat de la 
zona. El carrer es troba situat en 

un lateral del col·legi José Soria-
no i, fins al moment, havia estat 
tancat parcialment. L’objectiu 
és obrir-lo al trànsit, de manera 
que els vehicles puguen entrar-
hi, rodejar el col·legi i eixir-ne, en 
connectar amb el carrer de Puig 
Campana. 

«Aquesta actuació permet do-
nar permeabilitat al PAI Madri-
gal i fluïdesa a la circulació, ja 
que aquesta simple actuació pot 
millorar les connexions de tot 
l’entorn amb la resta de la ciu-
tat», indica. Entre altres millores, 
els treballs permetran accedir al 
carrer dels Atrevits, un dels vials 
de circumval·lació més utilitzats 
pels residents de la zona, a més 

de facilitar la circulació cap al 
sud i l’oest de la ciutat. 

La intervenció té previst eli-
minar el desnivell existent i do-
nar continuïtat al carrer, unint-
lo amb els vials de darrere del 
centre educatiu a través d’un 
encreuament. «A aquests be-
neficis s’uneix la millora de la 
imatge de la zona, ja que també 
s’adequarà i sanejarà tot l’entorn 
i s’eliminarà un focus de brutícia 
i perillositat», indica. «Sense obli-
dar que un dels col·lectius més 
afavorits gràcies a aquesta ac-
tuació serà el dels pares i mares 
que cada dia acudeixen a portar 
i recollir els seus xiquets al José 
Soriano», puntualitza.

el comerç impulsa una fira 
d’atraccions per a activar 
el període de rebaixes

Vila-real ha comptat du-
rant el mes de gener amb la 
fira d’atraccions al costat del 
jardí de Jaume I. La iniciativa, 
impulsada per la Regidoria 
d’Economia, en col·laboració 
amb l’Associació de Firers de 
Vila-real i la Unió de Comerç de 
Vila-real (UCOVI), ha servit per 
a promoure el consum en el 
comerç local durant el primer 
mes de l’any amb motiu de les 
rebaixes, ja que totes les per-
sones que efectuaren les seues 
compres als establiments de la 
ciutat rebien tiquets amb des-

U comptes per a poder pujar a les 
atraccions per un euro.

A més, es van repartir 4.000 
tiquets als comerços perquè 
els regalaren als seus clients 
per cada compra que realitza-
ren. «És una forma de premiar 
la fidelitat d’aquelles persones, 
tant de Vila-real, com de fora, 
que opten pel comerç local», 
explicava l’edil Xavier Ochan-
do. Així mateix, Serveis Socials 
va reservar tiquets gratuïts 
perquè les entitats socials els 
pugueren distribuir entre les 
famílies més necessitades.
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Vila-real impulsa en Fitur su oferta 
referente en turismo religioso
La ciudad fija su mirada en los 400 años de la beatificación de San Pascual en este 2018

El concejal de Turismo lleva a la feria la «apuesta clara» por potenciar y consolidar el liderazgo en este tipo de turismo.

V ila-real ha vuelto a la Fe-
ria Internacional de Tu-
rismo (Fitur) de Madrid 
bajo el paraguas del Pa-

tronato Provincial de Turismo, 
del que la ciudad es miembro, 
para presentar su oferta en tu-
rismo religioso, este año con la 
mirada puesta en los 400 años 
de la beatificación del patrón de 
la ciudad, San Pascual. El conce-
jal de Turismo, Diego A. Vila, ha 
presentado en la principal feria 
del sector la «apuesta clara» de 
Vila-real por potenciar y conso-
lidar el liderazgo en el turismo 
vinculado a la religión, con una 
propuesta que gira en torno a la 
figura del patrón y al rico patri-
monio religioso local, tanto ma-
terial como inmaterial, con un 
especial protagonismo de la Se-
mana Santa.

«El próximo 19 de octubre se 

cumplen cuatro siglos desde que 
el papa Paulo V beatificara al 
fraile franciscano y, tal y como 
hemos hecho este año con el ani-
versario de su patronazgo, que-
remos conmemorar por todo lo 
alto esta fecha», apunta el edil. 
Con este objetivo, se ha realizado 
el documental Passos de sant Pas-
qual, un audiovisual que sigue la 
historia y la vida del patrón de 
Vila-real por los territorios en los 
que dejó su huella antes de su lle-
gada a la ciudad. 

Además, el Ayuntamiento ha 
encargado al compositor vila-
realense e Hijo Predilecto de la 
ciudad, Rafael Beltrán, la crea-
ción de una obra musical que se 
estrenará con motivo del 400º 
aniversario de la beatificación 
del santo, que contará con la co-
laboración del escritor e historia-
dor local Jacinto Heredia.

conFErEncias blancas abrE 
El 2018 con una charla 
sobrE ViolEncia juVEnil

El salón de actos de la UNED 
ha acogido la primera sesión de 
Conferencias Blancas de este 
año que ha contado con el psi-
cólogo clínico Ricardo Fandiño 
para abordar los motivos y solu-
ciones a las conductas violentas, 
con ellos mismos y también con 
los demás, que presentan hoy 
en día algunos adolescentes.

U

breves

El grup dE donEs programa 
una salida a València para 
conocEr camins En FEmEní

El Grup de Dones de Vila-real 
ha organizado una excursión a 
València para participar en la 
ruta Camins en femení, que po-
ne de relieve la trayectoria de 
mujeres relevantes. La cita cul-
tural, patrocinada por el área 
de Igualdad, sirvió para reivin-
dicar el trabajo de las mujeres a 
lo largo de la historia.

U

+ daTos

El posicionamiento estratégico 
de la ciudad no solo cuenta con 
patrimonio religioso material, sino 
que también ofrece «una experien-
cia única a través de manifestacio-
nes como la Semana Santa, una de 
las más antiguas de la Comunitat, 
con imágenes y tallas de gran valor 
y declarada de Interés Turístico Pro-
vincial». A ella se suma el X Pregó 
Musical Ciutat de Vila-real, que ten-
drá lugar los días 10 y 11 de marzo, 
y el auto sacramental Laqvima Ve-
re. Además, este año la programa-
ción se completará con la muestra 
fotográfica ‘Una de romans’, de la 
cofradía de la Puríssima Sang.

U

Rico patrimonio 
no solo material

El curso dE iniciación a la 
informática dE fundació caixa 
rural gradúa a 71 pErsonas

U La mayor parte de los alumnos son 
mayores de 65 años interesados 
en romper con la brecha digital 
generacional e introducirse en las 
nuevas tecnologías.

pErFilan un iTinErario quE 
rEcorra 14 jardinEs dE la 
ciudad Tras mEjorarlos

Conectar los 14 jardines y 
parques de la ciudad en un iti-
nerario para ponerlos en valor. 
Es el proyecto que impulsará 
Servicios Públicos tras un plan 
de mejora de estos espacios. En 
cada área instalarán paneles in-
formativos para explicar la his-
toria de cada ubicación y el por-
qué de su nomenclatura.

U

sacan a concurso El 
sErVicio dE manTEnimiEnTo 
dE los sEmáForos

El Ayuntamiento ha sacado 
a licitación los trabajos y servi-
cios para el mantenimiento pre-
ventivo y correccional de todas 
las instalaciones semafóricas. El 
plan ha salido a concurso con 
un valor económico estimado 
de 82.223 € para cuatro años. 
La ciudad cuenta con semáforos 
en 11 intersecciones viarias.

U

El congreso iberoamericano de mediación 
policial se consolida con su tercera edición

El Congreso Iberoamerica-
no de Mediación Policial de Vi-
la-real se consolida y celebrará 
su tercera edición los días 21, 22 
y 23 de marzo, convirtiendo nue-
vamente a la ciudad en referente 
en el ámbito de la mediación a 
nivel internacional. La concejala 
de Seguridad Ciudadana, Silvia 
Gómez, acompañada por el in-
tendente jefe de la Policía Local 
de Vila-real, José Ramón Nieto, y 
la inspectora responsable de la 
Unidad de Mediación Policial, 
Rosana Gallardo, ha presentado 
la nueva edición del seminario, 
que reunirá a ponentes de reco-
nocido prestigio del ámbito poli-
cial, universitario y judicial. En-

U

nieto, gómez y gallardo detallaron las características del próximo congreso.

tre las novedades de esta edición, 
el congreso contará con talleres 
prácticos, motivo por el que se 
traslada el acto al Centre de Con-
gressos, Fires i Trobades.

En esta tercera edición, el Con-
greso Iberoamericano de Media-
ción Policial contará con exper-
tos que reflexionarán sobre la 
mediación de diferentes países. 
Además del psicólogo y coach 
Pascual Benet y del criminólo-
go Vicente Garrido. Uno de los 
ponentes más esperados es Jean 
Paul Lederach, a quien se sumará 
una mesa de debate con represen-
tantes de los municipios donde 
se ha implantado la mediación 
policial, tras la formación inicial 

en Vila-real. «Cada vez son más y 
nos cuesta más trabajo conseguir 
sitio para todos, lo cual es una 
buena noticia», señala Gallardo.

Gómez invita a todos los inte-
resados a inscribirse y participar 
en el congreso, en el que también 
se entregará el III Premio Josep 
Redorta Llorente en Mediación 
Policial Ciutat de Vila-real. Las 
inscripciones pueden realizarse 
en www.congresomediacionpo-
licial.com. En la organización de 
esta tercera convocatoria, parti-
cipan también la Concejalía de 
Congresos y la Cátedra de Media-
ción Policial Ciutat de Vila-real 
de la UJI, el Ivaspe y la Policía de 
Colombia, entre otros.
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+ datos

Obiol asegura, además, que los 
vecinos de Botànic Calduch han es-
tado informados en todo momen-
to de los pasos adoptados, tanto a 
través de la asociación de vecinos 
como en la campaña L’alcalde al 
barri, cuando se trasladó a los resi-
dentes en qué punto se encontra-
ba el caso. «Siempre hemos tenido 
un compromiso con el barrio de 
Botànic Calduch, una zona en ex-
pansión que no siempre ha conta-
do con la atención necesaria. Con 
estos trabajos de pavimentación y 
acondicionamiento viario, cumpli-
mos nuestra palabra», concluye el 
responsable de Territorio.

U

Información de 
los pasos dados

territorio adecúa las calles Corts 
Valencianes y alfons el Magnànim
Los trabajos responden a una demanda histórica de los vecinos de Botànic Calduch

obiol visitó el estado de los trabajos que suponen una actuación integral de pavimentación de ambos viales.

E l Ayuntamiento ha inicia-
do las obras de acondicio-
namiento de las calles Cor-
ts Valencianes y Alfons el 

Magnànim, abiertas de manera 
provisional en la pasada legisla-
tura. Los trabajos emprendidos 
ahora suponen una actuación in-
tegral de pavimentación y puesta 
a punto con los que el equipo de 
gobierno da respuesta a una de-
manda histórica de los vecinos 
del barrio de Botànic Calduch. 

La intervención se divide en 
dos proyectos distintos. Por un 
lado, los técnicos trabajan en la 
pavimentación e iluminación de 
la calle Corts Valencianes, con 
un presupuesto de 43.583 euros, 
mientras que, por otra parte, se 
asfaltará también la calle Alfons 
el Magnànim, por un valor de 
39.673 euros. Ambas actuacio-
nes supondrán una importante 

mejora en las condiciones de ac-
cesibilidad, estética y seguridad 
en la zona, ubicada en el barrio 
de Botànic Calduch. 

El concejal de Territorio, Emi-
lio M. Obiol, señala que, «con 
esta actuación, quedarán atrás 
las penosas condiciones en las 
que encontramos ambos viales 
en 2011, que tuvimos que abrir 
con mucho esfuerzo de manera 
provisional para facilitar el ac-
ceso vecinal». «Trabajamos para 
que los vecinos de la zona pron-
to puedan disfrutar de sus calles 
en las mejores condiciones posi-
bles», incide Obiol. En esta línea, 
el edil recuerda que, si bien estos 
trabajos son de mayor enverga-
dura que la apertura provisional 
inicial, todavía no son definitivos 
ya que, como recuerda el edil, 
«estos terrenos nunca han sido 
del Ayuntamiento».

Promocionan la 
desembocadura 
del Millars con una 
serie documental

El Consorcio del Paisaje 
Protegido de la Desembocadu-
ra del río Millars gestionado 
por los Ayuntamientos de Al-
massora, Burriana, Vila-real, 
la Diputación de Castellón y 
la Generalitat Valenciana ini-
cia una serie documental de 
12 capítulos para promocio-
nar los valores ecológicos, his-
tóricos, etnológicos y deporti-
vos del tramo bajo del curso 
fluvial más importante de la 
provincia de Castellón. El ci-
clo de audiovisuales emitirá 
un capítulo al mes de entre 5 
y 6 minutos de duración para 
promocionar aspectos concre-
tos del paisaje protegido.

El primer capítulo, titulado 
El Mijares: de Gúdar a la Pla-
na, presenta de manera gené-
rica el río haciendo un reco-
rrido desde su nacimiento, en 
la sierra de Gúdar, provincia 
de Teruel, hasta llegar a la des-
embocadura localizada entre 
las poblaciones castellonenses 
de Almassora y Burriana.

La serie contará con otros 
capítulos sobre la historia y al 
presente de este paisaje prote-
gido, los molinos y los azudes, 
el río a vista de pájaro, la vin-
culación histórica de Almas-
sora, Burriana y Vila-real con 
el río, el turismo ornitológi-
co, los vertidos ilegales que si-
guen produciéndose, el riego 
y el futuro del Mijares, entre 
otros temas. La serie docu-
mental cuenta con la última 
tecnología de grabación como 
es el uso de drones, cámaras 
flotantes, esliders, y cámaras 
subacuáticas.

Cada micro documental se 
emitirá a través de la página 
web del Consorcio río Mijares 
y también de sus redes socia-
les como Facebook, Instagram 
y YouTube.

U

Vilatenda cierra su campaña 
de Navidad con más de 
12.000 visitas al portal web
La plataforma de venta online 
del comercio local, Vilatenda, 
impulsada por Efecte Vila-real 
con la colaboración del Ayunta-
miento, ha cerrado la primera 
campaña de Navidad con más de 
12.000 visitas. En este programa 
comercial los usuarios podían 
encontrar descuentos del 10, 20 
y 30% en diferentes tipos produc-
tos, como moda, complementos, 
hogar, electrónica, salud, bienes-
tar, libros y papelería. 

Los usuarios que buscaron pro-
ductos en la página provienen 
de toda España, con una especial 

presencia de las ciudades de Cas-
telló de la Plana, Barcelona, Ma-
drid y Valencia.

El concejal de Economía, Xa-
vier Ochando, ha valorado de 
manera muy positiva los datos 
obtenidos. «El balance de uso de 
Vilatenda desde que el portal se 
puso en funcionamiento, y en 
particular en esta campaña Na-
vidad, demuestran el gran po-
tencial del comercio de Vila-real 
para hacer frente a los nuevos re-
tos de un mercado cada vez más 
globalizado y competitivo», ha 
apuntado Ochando. ochando se mostró satisfecho de los datos de la plataforma de venta digital.

la PoliCÍa dENuNCia a 
Cuatro CiClistas Por 
CirCular Por la aCEra 

La segunda edición de la 
Campaña de Seguridad de Bi-
cis y Peatones, realizada por 
la Policía Local entre el 22 y el 
28 de enero, ha finalizado con 
cuatro denuncias a ciclistas. 
En iniciativa, centrada en ga-
rantizar la seguridad y favore-
cer la convivencia y habitabi-
lidad, participaron la Unidad 
de Tráfico, junto a la Unidad 
de Atestados y la Unidad de 
Respuesta Policial (URP), que 
ha detectado en 7 días a cua-
tro personas circulando en bi-
cicleta por la acera. 

U

breves

uNa Foto dE JaiME CaNo 
GaNa El CoNCurso dE 
iMÁGENEs dE sEMaNa saNta

‘Tus espinas, nuestros peca-
dos’, obra de Jaime Cano Juan, 
es el título de la fotografía ga-
nadora de la segunda edición 
del concurso de imágenes de 
la Semana Santa de Vila-real 
que convoca la Junta Central, 
en colaboración con la Asso-
ciació Fotogràfica Sarthou Ca-
rreres. La entrega del premio a 
la mejor imagen de la Semana 
Santa local --este año trelacio-
nada con la Hermandad Fran-
ciscana de Tierra Santa-- ten-
drá lugar en el transcurso del 
pregón anunciador.

U

la PlaNa iNCorPora uNa 
tÉCNiCa Para rEduCir los 
riEsGos PostoPEratorios

El Servicio de Anestesiolo-
gía, Reanimación y Terapia del 
Dolor del Hospital Universita-
rio de la Plana ha incorporado 
una novedosa técnica, optimi-
zación hemodinámica perio-
peratoria, que reduce las com-
plicaciones postoperatorias de 
los pacientes quirúrgicos de 
alto riesgo, disminuyendo, de 
esta manera, la morbilidad y 
la mortalidad tras el acto qui-
rúrgico. La técnica disminuye  
las posibles complicaciones 
renales, gastrointestinales o 
infecciosas, entre otros.

U

arzo, PoNs, la asoCiaCióN 
GastroNóMiCa y ràdio 
Vila-rEal, PrEMiados

El jugador de fútbol de Vila-
real César Arzo, la Asociación 
Gastronómica de Vila-real, la 
emisora Ràdio Vila-real y la 
matrona María Pilar Pons se-
rán reconocidos este año con 
los premios 20 de Febrer, que 
se entregarán el día 18 en el 
Auditorio Músico Rafael Bel-
trán Moner, con motivo de las 
fiestas fundacionales de la ciu-
dad. El alcalde de la ciudad, 
José Benlloch, ha felicitado a 
los premiados y ha elogiado su 
trayectoria en sus respectivos 
ámbitos.

U

8 Crònica de Vila-real
FEBRER DEL 2018Municipal



Coordinan la creación de la EOI de 
Vila-real para el próximo curso
Educación trabajará con la Generalitat para seleccionar la ubicación de las aulas

Benlloch, Pérez  y Trenzano perfilaron la escuela que tendrá equipo directivo, profesores, aulas y oferta propia.

E l alcalde, José Benlloch, y 
el concejal de Educación, 
Eduardo Pérez, se han re-
unido con el director ge-

neral de Política Lingüística y 
Gestión del Multilingüismo, Ru-
ben Trenzano, para coordinar la 
creación, a partir del curso que 
viene, de la nueva Escuela Oficial 
de Idiomas de Vila-real. «El próxi-
mo mes de septiembre, tras años 
de reivindicaciones, la EOI será 
una realidad en Vila-real, con un 
equipo directivo, aulas, profeso-
res y una oferta de idiomas pro-
pia», valora Benlloch, quien ha 
agradecido al conseller de Educa-
ción, Vicent Marzà, y al Govern 
del Botànic que se hayan atendi-
do las demandas de la ciudad. 

«Hace ya décadas que Vila-real 
viene reclamando la necesidad de 
contar con una EOI propia, que 

garantice y mejore la enseñanza 
de idiomas en nuestra ciudad y 
en toda nuestra zona de influen-
cia; un recurso fundamental hoy 
en día para la formación, el desa-
rrollo personal y también para la 
incorporación al mercado labo-
ral», señala el alcalde.

La nueva EOI de Vila-real co-
menzará a materializarse en 
breve, una vez se publiquen los 
decretos de creación de la escue-
la, por lo que el próximo mes 
de junio se abrirá ya el plazo de 
matrícula del primer curso con 
dotación propia de idiomas en 
la ciudad. «El Ayuntamiento de 
Vila-real, como hemos hecho 
siempre y ahora con mayor mo-
tivo, vamos a colaborar en todo 
lo que sea necesario para la ges-
tión de las matrículas y la promo-
ción de la cartera de idiomas del 

nuevo centro», señala el primer 
edil, quien avanza la voluntad 
del consistorio de abrir la oferta 
formativa de la EOI de Vila-real 
también por la mañana. 

Para ello, la Concejalía de Edu-
cación trabajará con la Genera-
litat en varias posibilidades de 
ubicación de las aulas. Una de 
ellas es mantener las clases en el 
IES Francesc Tàrrega, que alberga 
en la actualidad el aulario local 
de la EOI de Castellón, incorpo-
rando también un espacio muni-
cipal en la Biblioteca Municipal 
de la calle Solades para poder 
acoger las clases matutinas. La 
otra opción que se baraja pasa 
por ubicar las aulas de la EOI en 
el IES Broch i Llop en el horario 
de tarde y complementarlas con 
otro espacio municipal en la BUC 
para la oferta de la mañana. 

los jubilados protestan 
por la «mínima» subida en 
las pensiones

U Los jubilados y pensionistas se han 
congregado para secundar la protesta 
de ámbito estatal por la subida 
«mínima» del 0,25% de las pensiones 
por parte del Gobierno central. 

la upCCa busCa a jÓVenes 
Que luCHen Contra los malos 
HÁbitos de Consumo

U

Ideas de jóvenes para mejorar la vida de 
los jóvenes. Esta es la idea del programa 
que pretenden poner en marcha en Vila-
real, a través de la Unitat de Prevenció 
Comunitària de Conductes Addictives 
(UPCCA), con la finalidad de dar forma a 
una red de chavales de 19 a 25 años que 
resulten capaces de transmitir aquello 
que sea necesario a la gente de su edad 
para ganar en calidad de vida y salud. 
Con ello se pretende evitar el consumo 
de sustancias como el alcohol u otras 
drogas que, a corto o medio plazo, 
pueden derivar en obstáculos para lograr 
el objetivo que plantean. La iniciativa, 
Vila-joves en acció, está todavía en 
ciernes. De hecho, el técnico responsable 
de la UPCCA, José Gisbert, explica que ya 
se ha realizado la primera reunión con 
una docena de interesados.
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Vila-real adjudica las obras 
de ejecución de 240 nuevos 
nichos en el Cementerio
El Ayuntamiento ha adjudica-
do las obras de ejecución de los 
240 nuevos nichos que se cons-
truirán en el Cementerio Muni-
cipal para alargar su vida útil. 
Una actuación incluída en un 
plan de remodelación integral 
del camposanto que comenzó 
en 2017 y que permitirá obte-
ner 620 unidades de entierro 
en total, entre la creación de 
más de 400 nuevas unidades y 
la remodelación de los espacios 
ya existentes, a lo que se suma 
la rehabilitación del muro peri-
metral, la reparación de cubier-
tas y la mejora de aceras y zonas 
peatonales, entre otras. 

Las obras comenzaron con la 
construcción de 30 nuevas uni-
dades en panteones verticales y 
continuarán ahora con la crea-
ción estos nuevos nichos con 
un novedoso sistema prefabri-
cado de hormigón que ahorra 
tiempo y dinero.

Tal y como explica el concejal 
de Territorio, Emilio M. Obiol, 

el coste de la actuación ascien-
de a 121.826 euros «a mitad de 
lo que cuesta la edificación de 
obra tradicional». En este senti-
do, destaca las posibilidades y 
ventajas de este material, que 
«ya se utiliza en otros munici-
pios con muy buenos resulta-
dos y que por primera vez llega 
al Cementerio de Vila-real». 

«Es un producto homologado 
desde el punto de vista sanita-
rio y que cumple con todos los 
protocolos y estándares legales 
del ámbito de las inhumacio-
nes», indica, «y, muy importan-
te, cuesta la mitad que otros 
sistemas».

La inversión total del conjun-
to de actuaciones previstas es 
de 410.000 euros (IVA inclui-
do), «una inversión escasa pero 
que da mucho de sí», dice Obiol 
que recuerda que «este equipo 
de gobierno de progreso actúa 
con responsabilidad y transpa-
rencia, aprovechando cada cén-
timo de nuestros ciudadanos».

El consistorio invierte 400.000 euros en diferentes actuaciones previstas.



El conciErto solidario 
dE JuvEntud rEcauda 1.045 
Euros para avaF

U La edil de Juventud, Gemma Gil, ha 
entregado la recaudación del concierto 
solidario que la Banda Jove de la Unión 
Musical La Lira y el grupo VerdCel a los 
Voluntarios de Acogida Familiar (AVAF).

Benlloch avanza con Manantial el 
CRIS y otros proyectos para Vila-real
El alcalde viaja a Madrid para conocer los recursos de los que dispone la Fundación

El primer edil pudo conocer de primera mano el funcionamiento de recursos implantados y previstos en la ciudad.

E l alcalde, José Benlloch, ha 
visitado los proyectos que 
la Fundación Manantial 
desarrolla en la Comuni-

dad de Madrid dirigidos a la re-
cuperación de las personas con 
problemas de salud mental. 

El primer edil pudo conocer 
de primera mano el funciona-
miento de recursos implantados 
y previstos en la ciudad, como la 
residencia, empresas de econo-
mía social para las personas con 
diversidad funcional mental o el 
Centro de Rehabilitación e Inte-
gración Social (CRIS), cuyo pro-
yecto en Vila-real verá pronto la 
luz, una vez se está desbloquean-
do ya la desclasificación del solar 
junto al centro Molí la Vila para 

la ubicación del CRIS. 
La visita también permitió fir-

mar el convenio de colaboración 
que el Ayuntamiento de Vila-real 
mantiene con la Fundación Ma-
nantial correspondiente a 2017, 
con un importe de 20.000 euros 
destinados a sufragar las activi-
dades de atención e inserción so-
cial que la entidad desarrolla en 
Vila-real. 

En el encuentro, el alcalde pu-
do conocer de cerca el laborato-
rio de acondicionamiento far-
macéutico de Manantial Integra 
(ubicado en el término munici-
pal de Meco), en el que trabajan 
más de 150 personas, además de 
la terraza RicaMente gestionada 
por un equipo de siete profesio-

nales con diversidad funcional 
mental. «Estamos trabajando en 
varios proyectos de economía so-
cial con la Fundación Manantial 
y estos modelos de empresa de 
inserción, en los ámbitos de la 
hostelería o la agricultura, nos 
parecen especialmente intere-
santes para trasladar a nuestra 
ciudad», valoró Benlloch.

Además, el alcalde visitó varios 
CRIS en funcionamiento y la nue-
va residencia que la organización 
inaugurará en Torrejón de Ardoz, 
similar a la residencia abierta de 
enfermos mentales Santa Ana, 
abierta este año en Vila-real gra-
cias a la colaboración de la Fun-
dación Caja Rural Vial-real y que 
funcionará en breve.

Vila-real cierra el 2017 con 
30 convenios con entidades 
por valor de 720.000 euros
El Ayuntamiento firmó en 
los últimos días del 2017 una 
treintena de convenios de cola-
boración con asociaciones que 
trabajan en la ciudad, tanto en 
el ámbito social, como cultu-
ral, juvenil y económico, entre 
otros, por un valor global de 
721.800 euros. El alcalde, José 
Benlloch, ha explicado que «an-
tes de finalizar el 2017, un año 
muy complicado a nivel econó-
mico, hemos tenido que apre-
tar el acelerador para cumplir 
con los compromisos de esta 
institución».

Benlloch recuerda que «en di-
ciembre abonamos cerca de un 
millón de euros en cumplimien-
to de una sentencia por los em-

pastres de la gestión urbanísti-
ca que nos dejó el PP y todavía 
tenemos 4,3 millones de euros 
más pendientes de abonar en 
la misma línea, por lo que no 
hemos podido dejar cerrado el 
presupuesto del 2018, tenien-
do que prorrogar, por respon-
sabilidad, el de 2017».

Entre los acuerdos más im-
portantes están el del patrona-
to de la UNED (65.000 euros), la 
Unión Musical La Lira (60.000), 
Cruz Roja (50.000), Asociación 
de Familiares de Enfermos de 
Alzheimer (25.000) o Cáritas, 
que cuenta con un convenio 
general de 21.000 euros y espe-
cífico para la atención a tran-
seúntes, por 52.624 euros.

La Comunidad de Regantes instala vallas 
para restar suciedad a la Séquia Major
La Comunidad de Regantes de 
Vila-real, en el marco de las ac-
ciones que lleva a cabo de forma 
continuada para acometer un 
adecuado mantenimiento de la 
Séquia Major, ha decidido insta-
lar dos vallas, una a la altura del 
sifón de la avenida del Cedre y 
otra en la salida sur de la ciudad, 
con el objetivo de evitar al máxi-
mo el lanzamiento de objetos o 
bolsas de basuras al interior del 
canal y, en el último de los casos, 
impedir que los residuos que no 
son propios del mismo lleguen 
al cauce del río Sec, especialmen-
te cuando la acequia sirve como 
aliviadero en el caso de lluvias 
fuertes. Estos elementos prevén evitar los daños que ocasionan los objetos arrojados.

La tercera Lanzadera de 
Empleo abre la inscripción
La III Lanzadera de Empleo de 
Vila-real comenzará a funcionar 
en marzo y servirá para ayudar 
a 20 personas en situación de 
desempleo a entrenar una nueva 
búsqueda de trabajo en equipo 
y contar con nuevas posibilida-
des de inserción laboral gracias 
a personal técnico experto que 
les facilitará nuevas herramien-
tas de búsqueda y les guiará para 
reforzar sus competencias y me-
jorar su empleabilidad. 

La nueva lanzadera estará des-
tinada a menores de 35 años, 
debidamente inscritas como de-
mandantes de empleo. Si las 20 
plazas no se cubren con perfiles 
de estas edades, cinco podrán 

destinarse a personas de ma-
yor edad, hasta los 59 años.

Podrán apuntarse personas 
de cualquier nivel formativo 
(ESO, Formación Profesional, 
Bachillerato, así como diplo-
maturas o licenciaturas uni-
versitarias) y procedentes de 
cualquier sector laboral, ten-
gan o no experiencia previa.

Las personas interesadas en 
participar en el programa, de 
carácter gratuito y voluntario, 
disponen hasta el 21 de febre-
ro para inscribirse a través en 
‘www.lanzaderasdeempleo.
es/formulario-de-inscripcion’ 
o en formato presencial, en el 
Registro del ayuntamiento.
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En ambos espacios, los jóvenes se mostraron muy atentos a las explicaciones.

Los alumnos de mecánica y electricidad del Instituto Politécnico conocieron con detalle los equipamientos e instalaciones de la empresa

Becsa recibió el pasado 
24 de enero la visita de 
40 estudiantes de me-
cánica y electricidad. 

Estos visitaron el taller mecá-
nico de la empresa, así como 
la planta de producción de as-
faltos de Castellón. En ambos 
emplazamientos, pudieron 
conocer los distintos procesos 
de trabajo que se desarrollan 
para poder mantener en bue-
nas condiciones la maquina-
ria que Becsa utiliza para la 
producción y aplicación de 
mezclas asfálticas. 

Los futuros mecánicos y 
electricistas fueron recibidos 
en el taller por el jefe de pro-
ducción de asfaltos, y un téc-
nico de prevención de riesgos 
laborales, que les entregaron 
tanto de los EPIs necesarios 
para la visita, como material 
documental para entender 
mejor el funcionamiento de 
la maquinaria que han po-
dido ver. Posteriormente, 
los estudiantes visitaron por 
grupos el taller de maquina-
ria y la planta de producción 
de asfaltos de Becsa en Caste-
llón, pudiendo ver de prime-
ra mano cómo se trabaja en 
el mundo profesional dentro 
de su sector. 

POSIBILIDAD DE PRÁCTICAS
Con estas visitas se pretende 
dar la oportunidad a los estu-
diantes de conocer las instala-
ciones y equipamiento de los 
que dispone Becsa. Además, 
algunos de estos alumnos po-
drán desarrollar sus prácticas 
curriculares en Becsa, apren-
diendo cómo desde el taller, 
electricistas y mecánicos tra-
bajan en el mantenimiento 
del amplio parque de maqui-
naria de la empresa, desde ca-
miones, hasta las extendedo-
ras de mezclas bituminosas  y 
rodillos compactadores. 

Y es que para Becsa esta par-
te de mantenimiento es muy 
importante, ya que permite 
poder tener la maquinaria 
siempre en óptimas condicio-
nes y reducir el número de 
averías. 

SALIDAS DE fuTuRO
Los alumnos del Instituto Po-
litécnico mostraron mucho 
interés por el funcionamiento 
de la planta de producción de 
asfaltos por sus distintas fases 
y mecanismos. También en el 
taller estuvieron muy expec-
tantes al ver como se repara 

poder incorporar a su plan-
tilla a nuevos profesionales 
que refuercen los trabajos de 
mantenimiento y reparación 
de maquinaria. 

De este modo, Becsa podrá 
seguir siendo un referente en 
los trabajos de producción y 
aplicación de mezclas bitumi-
nosas. 

La planta de asfaltos y el taller mecánico de 
Becsa reciben la visita de 40 estudiantes

El grupo de alumnos visitó el taller mecánico de la empresa, así como la planta de producción de asfaltos de Castellón para conocer con detalle el trabajo.

la maquinaria de los equipos de 
asfaltos, cómo son los rodillos 
compactadores o las extendedo-
ras. 

Con esta iniciativa, desde el 
departamento de asfaltos de 
Becsa se pretende poder ayudar 
a los futuros mecánicos a poder 
encontrar su mejor salida pro-
fesional y, por tanto, también 

Algunos de estos estudiantes podrán realizar prácticas en la compañía.

Publirreportaje
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TerriTorio culmina la 
mejora del acceso esTe a Vila-
real con nueVa iluminación

U

La Concejalía de Territorio ha culminado 
el proyecto de mejora de los accesos 
con nueva iluminación en la rotonda 
de entrada a Vila-real por la CV-185 
(carretera de Burriana). El proyecto, 
incluido en los presupuestos de 2017, 
ha contado con una inversión de 11.000 
euros, para  mejorar la seguridad en la 
zona y dignificar la entrada este. Las 
gestiones del departamento lograron, 
en un primer momento, el derribo del 
esqueleto inmobiliario y la ampliación 
y urbanización de la rotonda a cargo de 
la estación de servicio. En una segunda 
fase, se gestionó el embellecimiento 
del entorno, a cargo de la urbanización 
de la Ciudad Deportiva Pamesa, con la 
instalación de un monolito de cinco 
cubos confeccionados en ‘trencadís’ que 
forman el nombre de Vila-real.

monforT, premio en el 
másTer en inTerVención 
criminológica y  VicTimológica

U El alcalde, José Benlloch, y la edil de 
Seguridad Ciudadana, Silvia Gómez, 
han recibido al oficial de la Policía 
Local Alfonso Monfort, para felicitarle 
por sus resultados académicos.

Vila-real, Alzira y AVL se unen para 
ahondar en Jaume I y su época
La Casa dels Mundina acogerá, el 17 de febrero, una jornada sobre la figura del monarca

Ferrer, Benlloch y Gómez rubricaron la colaboración para promover esta cita.

L os ayuntamientos de Vi-
la-real y Alzira junto a la 
Acadèmia Valenciana de 
la Llengua (AVL) se han 

unido para difundir la figura y 
la época del monarca fundador 
de ambas ciudades y del Reino de 
Valencia. 

La Jornada Jaume I celebrará 
su segunda edición en Vila-real, 
gracias al convenio firmado por 
el alcalde, José Benlloch, con su 
homólogo en Alzira, Diego Gó-
mez, y el presidente de la AVL, el 
vila-realense Ramon Ferrer. Una 
formalización oficial que se ha 
realizado en el Hostal del Rei y 
que ha contado con la presencia 
de los concejales de Normalitza-
ció Lingüística y Tradiciones, San-
ti Cortells, y de Cultura, Eduardo 
Pérez, junto al archivero munici-
pal, Vicent Gil, todos ellos cola-
boradores de la iniciativa. 

«Es un orgullo para nosotros 
poder hacer oficial este acuerdo 
en un espacio tan significativo a 
nivel histórico para nuestra ciu-
dad, ya que el mismo rey lo pidió 
crear poco después de fundar la 
villa medieval y dos años des-
pués murió en Alzira, donde ya 
en 2016 organizaron la primera 
jornada centrada en difundir su 
figura y la época que marcó el 
monarca», explica Benlloch. 

INTERÉS
«Visto el éxito e interés suscita-
dos, Vila-real ha solicitado a la 
AVL la coorganización de la se-
sión, de manera que el próximo 
17 de febrero será nuestra ciudad 
la que acoja este encuentro, en el 
que se darán cita investigadores 
y estudiosos sobre la figura de es-
te emblemático personaje y el le-
gado que nos dejó», apunta. 

En este sentido, Ramon Ferrer 
destaca que «Vila-real y Alzira es-

tán unidas porque ambas com-
parten parte de su historia con 
el monarca, que les dio la vida, y 
esta es una manera ideal de her-
manar ambos municipios y de 
rendir, al mismo tiempo, home-
naje al fundador». Además, pone 
de manifiesto la importancia de 
esta convocatoria, ya que «cual-
quier investigador o experto en 
la materia sabrá que tanto Vila-
real como Alzira son los lugares 
de referencia donde tratar esta 

interesante temática». 
Según ha adelantado Ferrer, se-

rán seis las conferencias a cargo 
de catedráticos y expertos las que 
se realizarán el próximo día 17 
en la Casa dels Mundina.

Por su parte, el alcalde de Al-
zira, Diego Gómez, ha asegurado 
que «para nosotros es un honor 
contar con los privilegios que el 
monarca nos dejó y por ello que-
remos aprovechar la figura de 
Jaume I para mantener nuestras 
raíces, nuestros nexos de unión 
con los pueblos del país, ya que 
el rey es un eje vital para la ver-
tebración». Además, manifiesta 
que «Vila-real y Alzira son piezas 
clave de la historia, ya que están 
unidas por el paso del rey, que 
dejó un importante legado».

«Firmar este convenio permiti-
rá hermanar ambas ciudades gra-
cias al fundador», dice Gómez.

El encuentro tendrá 
lugar el 17 de febrero 
y contará con expertos 
en diferenes ámbitos 
de la época de Jaume I

U

Cerca de 400 personas se 
benefician de los cursos 
del servicio ARA Formació
Los talleres, cursos y programas 
de orientación laboral impulsa-
dos por el Ayuntamiento, a tra-
vés del servicio ARA Formació 
de la Concejalía de Economía, 
han llegado durante 2017 a un 
total de 385 personas. El progra-
ma formativo, que cuenta con 
la colaboración de la Cámara de 
Comercio y de la Diputación de 
Castellón, ha impartido sesio-
nes para la adquisición de ha-
bilidades para la búsqueda de 
empleo o el desarrollo de com-
petencias profesionales.

«ARA Treball se ha consoli-
dado en los últimos años como 
una iniciativa de acompaña-
miento de gran valor para ayu-
dar a las personas en situación 
de desempleo en su búsqueda 
de trabajo», señala el concejal 
del área Xavier Ochando, quien 
recuerda que estos programas 
se suman a los planes de em-
pleo impulsados a lo largo del 
ejercicio, con el apoyo de la Ge-
neralitat Valenciana, que han 
supuesto una inversión de 3,4 
millones de euros para la incor-
poración al mercado laboral de 

cerca de 400 personas. 
«La lucha contra el paro es 

una prioridad para el Ayunta-
miento de Vila-real y, aunque 
en los últimos meses las cifras 
del desempleo han experimen-
tado una mejoría, sigue siendo 
nuestra principal preocupa-
ción. Por eso, vamos a seguir in-
cidiendo desde todos los frentes 
a través de las tres marcas del 
departamento: ARA Formació, 
para favorecer la empleabilidad 
de los vila-realenses con cursos 
y orientación laboral; ARA Tre-
ball, a través del cual canaliza-
mos las ofertas laborales y los 
programas de empleo propios 
y de otras administraciones; y 
ARA Emprén, a través del cual 
trabajamos el emprendimiento 
empresarial», agrega.

Al apartado de formación pa-
ra el empleo del área de Econo-
mía se suman iniciativas como 
la Lanzadera de Empleo. Las 
sesiones de ‘coworking’ de los 
beneficiarios de los programas 
Avalem Joves+ y el Foro Ocupa’t, 
con la participación de más de 
400 personas.

Los talleres y programas se basan en la orientación laboral de los usuarios.
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Vila-real registra 110 delitos 
contra la seguridad vial 
Alcohol, drogas o conducción temeraria, los casos más habituales en 2017

La concejal Silvia Gómez y el intendente general, José Ramón Nieto, detallaron el balance.

La Policía Local ha cerrado el año 2017 
con cerca de 300 casos de consumo de al-
cohol y drogas al volante, 110 de ellos ca-
talogados como delito y el resto finiquita-
dos con una denuncia administrativa. 

La concejala de Seguridad Ciudadana y 
Movilidad, Silvia Gómez, y el intendente 
jefe de la Policía Local, José Ramón Nieto, 
han hecho balance de los datos de con-
troles de alcohol y drogas realizados.

«Se han producido 110 delitos contra 
la seguridad vial, es decir, tras compro-
bar que superan con creces los niveles 
permitidos, estas personas son derivadas 
a un juicio rápido como investigados», 
explica Gómez. De estas 110 denuncias, 
98 han sido por alcoholemia (superando 
el límite de 0,60), siete de ellas por ne-
garse a realizarse el test, dos por drogas 
(cuando queda acreditado que la perso-
na tiene serias dificultades para circular), 
tres por conducción temeraria y nueve 
por no tener permiso de conducir. 

Por otro lado, los agentes han practi-
cado numerosos controles de drogas y 
alcohol a los conductores, que han dado 
como resultado 110 denuncias adminis-
trativas por dar positivo en consumo de 
drogas y 76 por consumo de alcohol. De 
las denuncias interpuestas por drogas, se 
deduce que el 39,7% son por consumo de 
cocaína; el 46,9% por cannabis; el 3,6% 

por opiáceos y el 9,6% por conducir bajo 
los efectos de las anfetaminas. 

«Hablamos de resultados superiores al 
2016, ya que en 2017 se han incrementa-
do los controles nocturnos», indica Gó-
mez, quien señala que los delitos contra 
la seguridad vial han aumentado en 47 y 
las denuncias administrativas por alco-
hol son 43 más que en 2016. Tan solo des-
ciende en ocho el número de denuncias 
administrativas por drogas.

«Queremos que los vecinos se mentali-
cen de que una conducción segura exige 
tolerancia 0 a este tipo de conductas y 
que sepan que tanto las drogas, como el 
alcohol, deben ser evitadas incluso para 
ir a pie», señala la edil.

«Hablamos de resultados 
superiores al 2016, ya que en 
2017 se han incrementado 
los controles nocturnos», 
indica la edil Silvia Gómez

U

Los agentes han practicado numerosos controles de drogas y alcohol a los conductores.

Los itinerarios integrados 
favorecen a 153 personas
El programa busca la inserción sociolaboral de sus beneficiarios

El concejal de Servicios Sociales, Álvaro Escorihuela, valoró los resultados del programa.

El programa de itinerarios integrados pa-
ra la inserción sociolaboral de personas 
en situación o riesgo de exclusión social, 
impulsado durante 2017 por la Conceja-
lía de Servicios Sociales y financiado por 
la Conselleria de Igualdad y Políticas In-
clusivas a través de fondos europeos, ha 
beneficiado a 153 personas en Vila-real. 
El plan ha permitido ayudar a los usua-
rios de manera individualizada a me-
jorar sus competencias sociolaborales 
mediante tareas de orientación, acom-
pañamiento, formación, prospección e 
intermediación laboral, reforzando así al 
equipo base de Servicios Sociales.

El edil del área, Álvaro Escorihuela, ha 
hecho balance de la primera edición del 
programa que, señala, «se ha demostrado 
un instrumento eficaz para apoyar a las 
personas con dificultades para acceder a 
un puesto de trabajo que los permita ha-
cer frente a un proyecto de vida». 

«Con la atención personalizada del 
equipo técnico del programa y la asisten-
cia del personal de Servicios Sociales, en 
poco más de tres meses, hemos podido 
dotar a más de 150 personas de recur-
sos y habilidades para su integración en 
múltiples aspectos», indica el edil, quien 
recuerda que el programa de itinerarios 
de inserción ha contado con una subven-
ción de cerca de 150.000 euros de la Con-

selleria para la contratación de ocho téc-
nicas y una coordinadora del proyecto.

En cuanto al perfil de los participantes, 
la mayoría son mujeres (98), con edades 
comprendidas entre los 21 y los 60 años, 
y de nacionalidad española (112 usua-
rios). Además, 20 de los beneficiarios son 
personas con diversidad funcional. De 
todos ellos, un 18% (28 personas) han en-
contrado un trabajo antes de finalizar el 
programa de inserción.

«Con estos datos, el balance del progra-
ma es muy positivo, a pesar del corto pe-
riodo de tiempo en el cual se ha desarro-
llado», valora el concejal que avanza que 
el departamento está trabajando ya para 
optar a una segunda convocatoria.

El plan ha permitido 
ayudar a los usuarios de 
manera individualizada a 
mejorar sus competencias 
sociolaborales

U

La subvención autonómica permitió contratar a ocho técnicas y una coordinadora del proyecto.
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Economía obtiene 
20.000 euros 
de ayudas de la 
Generalitat 

La Concejalía de Economía 
ha obtenido recientemente 
una inyección económica de 
la Generalitat, a través de la 
Dirección General de Comer-
cio, de 20.000 euros en dos 
líneas de ayudas para el im-
pulso del comercio local. La 
mayor cuantía, 15.000 euros, 
corresponde a la financiación 
de acciones promocionales, 
mientras que los 5.000 euros 
restantes se destinarán a la or-
ganización de eventos, como 
la Feria del Libro o del Motor, 
para sufragar gastos como el 
montaje, seguridad, limpie-
za o megafonía. Economía ha 
recibido en 2017 cerca de 3,6 
millones de euros de subven-
ciones de la Generalitat.

U

Destinan 10.000 
euros al uso y la 
promoción del 
valenciano

Normalització Lingüística 
ha convocado las subvencio-
nes para la promoción y el 
uso del valenciano destinadas 
a las asociaciones sin ánimo 
de lucro de Vila-real, con un 
total de 10.000 euros. El con-
cejal del área, Santi Cortells, 
destaca que «una de las prio-
ridades del Ayuntamiento es 
el fomento de la cultura en 
nuestra lengua a través de la 
convocatoria de concursos, 
subvenciones y ayudas, bien 
en solitario o en colaboración 
con otras entidades o asocia-
ciones culturales, de manera 
que se garantice el cumpli-
miento del Reglamento de 
normalización lingüística».

U

COMPROMÍS SOLICITA AL 
GOBIERNO CENTRAL MEJORAS 
PARA LOS AUTÓNOMOS

Compromís ha presentado 
una moción para solicitar al 
Gobierno central y al Ministe-
rio de Economía mejoras rea-
les a las cuotas de los autóno-
mos, bajándolas en aquellos 
casos en los que el trabajador 
autónomo no llegue a ganar 
la base mínima de cotización. 
Además, el grupo exige activar 
los mecanismos necesarios pa-
ra mejorar las condiciones so-
ciales, laborales, económicas y 
fiscales de los autónomos.

U

breves

EL PP ACUSA AL EQUIPO DE 
GOBIERNO DE OPACIDAD EN 
FACTURAS DEL ESPAI JOVE

El edil de PP, Jaume Llorens, 
ha lamentado que su forma-
ción lleva más de 130 días de 
espera para conocer con de-
talle «una factura pasó por el 
pleno de agosto, más de 5.000 
euros en un concepto no de-
masiado claro como es un pro-
yecto de apertura para el Espai 
Jove». Los populares recuerdan 
que la legislación marca que el 
equipo de gobierno debe res-
ponder en cinco días a las pre-
guntas o justificar el retraso.

U

CIUDADANOS RECLAMA 
REDISEñAR EL SERVICIO DE 
AUTOBúS URBANO

El portavoz de Ciudadanos, 
Domingo Vicent, anuncia que 
su formación ha presentado 
una moción «que apuesta por 
rediseñar la ruta del autobús 
urbano para hacerlo más útil 
y operativo». En el caso del ser-
vicio al hospital, el edil asegura 
que resulta necesario duplicar 
las líneas «y que el recorrido 
sea más corto que el actual, y 
que incorpore en la ruta los 
ambulatorios o, incluso, las 
instalaciones deportivas».

U

Maldita Nerea, Sidecars o Jarabe 
de Palo actuarán en las fiestas
La Junta de Festes presenta el calendario de conciertos para mayo y septiembre

M aldita Nerea, Porretas, 
Sidecars, Despistaos, 
Jarabe de Palo y la Or-
questa Mondragón son 

solo algunos de los grupos que 
forman parte del cartel musical 
que se ofrecerán en las fiestas en 
honor a Sant Pasqual y a la Mare 
de Déu de Gràcia este 2018.

El programa se iniciará el vier-
nes 11 de mayo en la plaza Ma-
jor, con el Rock per la Llengua, 
organizado en colaboración con 
la Concejalía de Normalització 
Lingüística, que este año contará 
con Assekes y Els catarres. Para la 
noche del sábado está previsto el 
concierto de Maldita Nerea en la 
plaza frente al Estadio de la Ce-
rámica. El domingo 13 la plaza 
Major acogerá la actuación de 
In vivo. El viernes 18, el Recinte 
de la Marxa será escenario del 
concierto de Porretas. El sábado 
19, será el turno de Sidecars en 
la plaza Major, el mismo enclave 
en el que actuará Lorenzo Santa-
maría el último día de fiestas.

Ya en septiembre, el cartel de 
las fiestas estará encabezado por 
el grupo Jarabe de Palo, que será 
el segundo artista del año en pa-
sar por la plaza del Llaurador, en 
un concierto que se realizará el 
sábado 1.

La fórmula del musical, que en 
2017 triunfó durante los festejos 
de mayo, se traslada al domingo 
2 de septiembre, en este caso, 
con ‘Frecuencia’. Asimismo, está 
confirmada la actuación de la or-
questa La cruzada en el Recinte 
de la Marxa el jueves 6 y un día 
después será el turno de Despis-
taos en la plaza Major. Cerrarán 
el cartel Los Benito, el sábado 7, 
en el Recinte de la Marxa, y la Or-
questa Mondragón, el domingo 
9, en la plaza Major.

«Como cada año, los festejos 

patronales de Vila-real contarán 
con una oferta variada, gratuita 
y pensada para todos los públi-
cos», afirma el edil de Fiestas, 
Javier Serralvo, quien destaca el 
«esfuerzo» realizado por la Junta 
de Festes, que «ha aprovechado 
los recursos al máximo».  

«Al margen de esta programa-
ción habrá un sinfín de actuacio-
nes y eventos musicales progra-
mados tanto por peñas como por 
asociaciones de la ciudad, confi-

gurando así una oferta musical 
amplia y variada», asegura el pre-
sidente de la Junta de Festes, José 
Pascual Colás.

Por su parte, la responsable de 
la comisión de espectáculos, Eva 
Gregorio, ha indicado que «se ha 
intentado, por encima de todo, 
trabajar con previsión y tiempo 
para que los vecinos y visitantes 
disfruten de un completo progra-
ma de conciertos con formacio-
nes musicales de primera». 

Gregorio, Serralvo y Colás detallaron los actos musicales previstos.
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Premio Biodiversidad para el Consorcio 
del Millars por la conservación del entorno

El alcalde y presidente del 
Consorcio del Paisaje Protegido 
del Mijares, José Benlloch, ha re-
cogido el premio Biodiversidad, 
que entrega la Generalitat Valen-
ciana, como reconocimiento al 
trabajo de la entidad por la con-
servación del entorno natural. 
Los galardones, entregados en el 
Centro de Educación Ambiental 
de la Comunitat en Sagunto, han 
reconocido también el esfuerzo 
para la difusión de valores respe-
tuosos con el entorno de la ONG 
EDC Natura-Fundación Omacha 
por la organización del Simposio 
Internacional de Fotografía y Na-
turaleza de Vila-real.

«En los últimos años, desde el 

U

José Benlloch, presidente del Consorcio y, julio García Robles , de EDC Natura.

Consorcio y los diferentes orga-
nismos implicados en su gestión, 
estamos haciendo un importante 
esfuerzo por poner en valor nues-
tro entorno natural más precia-
do, el río Mijares; el principal 
curso fluvial de la provincia y un 
espacio único por su ecosistema, 
el paisaje, yacimientos arqueoló-
gicos, rutas o patrimonio arqui-
tectónico vinculado a la gestión 
del agua», señala Benlloch. 

Con este objetivo, el organismo 
–formado por Vila-real, Almasso-
ra, Borriana, la Diputación y la 
Generalitat- ha impulsado accio-
nes de conservación, promoción 
y recuperación del entorno prote-
gido, con especial incidencia en 

hacer compatible esta labor con 
el impulso a los usos del paisaje 
en ámbitos como la práctica de-
portiva o el turismo sostenible. 

«La eliminación de cañas in-
vasoras, las gestiones para hacer 
posible la pesca deportiva o el 
uso de piraguas, el acondiciona-
miento de rutas o la restauración 
de mobiliario urbano… son algu-
nas de las acciones que hemos 
desarrollado en estos últimos 
años, con el objetivo de hacer del 
Mijares un entorno para cuidarlo 
pero también para vivirlo. Sin ol-
vidar nunca la función principal, 
proteger y promover la enorme 
riqueza ecológica que atesora la 
desembocadura», dice Benlloch.



Exigen explicaciones al PP de 
Vila-real por su relación con Piaf
Serralvo recuerda que Ricardo Costa admitió que Piaf financiaba irregularmente al PP

El portavoz del actual equipo de gobierno, Javier Serralvo, fue el encargado de trasladar la petición al Partido Popular.

E l equipo de gobierno exige 
al Partido Popular de Vila-
real que explique qué rela-
ción tuvo con la empresa 

Piaf durante su mandato en el 
Ayuntamiento, que finalizó tras 
las elecciones del 2011. 

Una petición que ha traslada-
do el portavoz del equipo, Javier 
Serralvo, quien ha recordado que 
se está juzgando a empresarios y 
a la excúpula del PP valenciano 
por la presunta financiación ile-
gal de la formación política den-
tro de la trama Gürtel, en la que 
«nuestra ciudad también está 
inmersa, en una pieza separada, 
gracias a su relación con la em-
presa Piaf», indica. 

«Fue este equipo de gobierno, 
el que ya en 2011 dio la orden 
de cancelar el pago de 600.000 
euros en facturas dudosas a di-
cha empresa, con la que el PP 

había trabajado durante años y 
por las que el exalcalde y otros 
responsables del Ayuntamiento 
tuvieron que sentarse en el ban-
quillo», explica Serralvo. 

El edil apunta que «el exse-
cretario general del PP en la Co-
munitat, Ricardo Costa, admitió 
en el juicio de la Gürtel que su 
partido se financiaba con dinero 
negro, desmontando así las men-
tiras de su propio partido». «El PP 
de Vila-real todavía debe explica-

ciones sobre actos como el del 13 
de enero de 2007, cuando utiliza-
ron el Auditorio para presentar 
a su candidato, Juan José Rubert, 
un evento que aparece en la lista 
de fiestas costeadas por Piaf con 
dinero público», denuncia.

 Además, dice que «los ciudada-
nos no merecen las connivencias 
y el sistema mafioso de los popu-
lares porque lo que hace falta son 
políticos honrados, que den la ca-
ra y que no se lucren con dinero 
de los demás, sino que trabajen 
por los ciudadanos».

Serralvo, en nombre del equi-
po de gobierno, insta a los actua-
les responsables del PP y a los an-
teriores a «explicar qué relación 
tenían con Piaf y la trama Gürtel 
y que digan quién les pagó ese li-
bro que repartieron en campaña 
para atribuirse todas las actua-
ciones hechas en Vila-real».

«El PP de Vila-real 
debe explicaciones 
sobre actos como el del 
13 de enero de 2007», 
señala el portavoz

U

El Punto de Encuentro 
asistirá a 40 familias a 
finales de este año
El nuevo Punto de Encuentro 
Familiar que se pondrá en mar-
cha en Vila-real, anunciado por 
la vicepresidenta y consellera 
de Igualdad y Políticas Inclusi-
vas, Mónica Oltra, dentro de la 
ampliación de esta red de servi-
cios en la Comunitat, arrancará 
con la asistencia a 40 familias. 
Las instalaciones, que se suma-
rán a las de Castellón y en Vi-
naròs, se pondrán en marcha a 
finales de 2018 y supondrán la 
contratación de siete profesio-
nales con perfiles especializa-
dos, sobre todo para tratar ca-
sos de violencia de género. 

Se trata de un psicólogo, un 
técnico de integración social, 
un auxiliar administrativo, un 
educador, un letrado, un traba-
jador social y un técnico supe-
rior de promoción de igualdad, 
tal y como informaron fuentes 
de la propia Conselleria.

Una de las novedades de la 
red presentada por la vicepre-
sidenta del Consell es que las 
instalaciones se dividirán en 
tres tipologías en función del 
volumen de expedientes que 

tienen activos. Según esta cla-
sificación, tendrán una mayor 
o menor dotación de personal 
y un horario más o menos am-
plio, aunque, de todas formas, 
este superará siempre las 20 ho-
ras semanales que existen en la 
actualidad. En el caso vila-rea-
lense, considerado de categoría 
tres, estará abierto un total de 
34 horas cada semana, tanto 
durante la mañana como por 
la tarde.

Respecto a la ubicación de la 
prestación --el Ayuntamiento 
deberá aportar el local--, uno 
de los emplazamientos que ba-
rajan es el edificio en el que se 
encuentra el Servicio Especiali-
zado de Atención a la Familia 
e Infancia (Seafi). De hecho, si 
bien hasta que no se publiquen 
los pliegos no se oficializará la 
propuesta por parte de los con-
sistorios, el edil de Servicios 
Sociales, Álvaro Escorihuela, 
recuerda que ese inmueble ya 
se estimó hace unos años para 
ubicar una prestación parecida 
dada la similitud con la aten-
ción que se da en el Seafi.

Una de las posibles ubicaciones es el inmueble donde ahora está el Seafi.

una marcha cívica sirve 
para conmemorar los 312 
años de la crema de vila-real

U Una marcha cívica y la pa-
rada histórica a cargo de Mi-
quelets del Regne de València 
han servido para conmemorar 
la Crema del 12 de enero.

U
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Vila-real incorpora a 60 jóvenes desde  el 
Programa Operativo de Empleo Juvenil

El Ayuntamiento empieza el 
año con 150 personas trabajando 
en diferentes planes de empleo, 
a las que en los próximos días se 
sumarán los 60 jóvenes de entre 
16 y 30 años del Programa Ope-
rativo de Empleo Juvenil (POEJ) 
y los cinco técnicos del proyecto. 
Los beneficiarios de este nuevo 
programa serán seleccionados en 
breve para participar en la inicia-
tiva de formación remunerada. 

«De este modo, empezaremos 
el año con 215 personas integra-
das a través de diferentes planes 
como los de T’avalem, el de des-
empleados de larga duración o el 
dirigido a mayores de 45 años», 
explica el concejal de Economía, 

Xavier Ochando.
El programa mixto de forma-

ción y empleo llega a través del 
Fondo Social Europeo (FSE), es-
tá gestionado por el Ministerio 
de Trabajo y, tal y como afirma 
Ochando «ayudará a los jóvenes 
a conseguir una nueva oportuni-
dad e integrarse en el mercado la-
boral, en especial, a la industria 
4.0 de manera que hay que for-
marse para no quedarse atrás». 

La iniciativa cuenta con un pre-
supuesto de 446.572 euros y se 
dirige a tres tipos de colectivos: 
jóvenes sin ninguna formación 
(30 plazas en total), jóvenes con 
formación básica y media (20) y 
jóvenes con formación superior 

(10). «El objetivo es cubrir las ne-
cesidades de formación y empleo 
detectadas para cada colectivo, 
de manera que se van a realizar 
cinco acciones formativas que 
darán lugar a los certificados 
de profesionalidad, que se com-
binarán con prácticas reales en 
empresas», apunta el edil. Ade-
más, el colectivo con formación 
superior tendrá un programa de 
becas en centros de trabajo. 

La elección de la formación a 
impartir se ha decidido tras la 
realización de un estudio y diag-
nóstico de la situación en la ciu-
dad, así como de las perspectivas 
de futuro y de las tendencias del 
mercado de trabajo.



Vila-real inn     va 
Benlloch aposta per la reindustrialització 
i inicia visites a empreses innovadores
L’alcalde avança que l’equip de govern està treballant ja en el desenvolupament i potenciació del polígon industrial de la carretera d’Onda 

L ’alcalde de Vila-real, José 
Benlloch, ha iniciat una 
ronda de visites a indús-
tries i empreses de la ciu-

tat, per a reconéixer la capacitat 
emprenedora i d’innovació del 
teixit empresarial local i de la 
comarca. Amb aquest objectiu, 
Benlloch, ha visitat juntament 
amb el tinent d’alcalde Javier 
Serralvo, l’empresa de fabricació 
d’espills Mavidre, recentment 
instal·lada al polígon industrial 
de la carretera d’Onda des de la 
seua ubicació original a Almas-
sora. 

«A Vila-real i a la província te-
nim un teixit industrial molt 
potent, gent molt emprenedora 
i treballadora, que s’ adapta als 
nous temps, innovant i trans-
formant productes tradicionals, 
com pot ser el cristall, en produc-
tes de disseny i avantguardistes 
com els que treballa Mavidre, 
una empresa xicoteta que ha 
crescut en els últims anys fins 
a comptar amb set empleats en 
l’actualitat», assenyala Benlloch. 

«Que després d’anys d’una crisi 
duríssima hi haja empreses que 
estan reflotant i que, com Mavi-
dre, han decidit traslladar-se a Vi-
la-real per a seguir creixent, dins 
del procés de reindustrialització 
que estem vivint, és una molt bo-
na notícia per a la ciutat», agrega 
l’alcalde, que avança que l’equip 
de govern està treballant ja en el 
desenvolupament del polígon i la 
reivindicació de les infraestruc-
tures necessàries per a fer de Vi-
la-real un espai atractiu per a la 
instal·lació de noves indústries.

CONSOLIDACIÓ
«Vila-real és una ciutat amb unes 
condicions molt especials, des 
del punt de vista geoestratègic, 
de connexió amb les grans vies 
comercials. És veritat que no te-
nim encara les infraestructures 
que ens agradaria, com la ronda 
Sud-oest o el desdoblament de la 
carretera CV-18 en el tram que 
queda pendent. Però estem tre-
ballant per a fer realitat aquestes 
infraestructures i consolidar la 
reindustrialització de la ciutat, 
perquè, encara que són impor-
tants altres recursos com el tu-
risme o l’esport, Vila-real és una 
ciutat eminentment industrial i 
volem seguir sent-ho, en particu-
lar en un sector com la ceràmi-
ca, en el qual som capital i avant-
guarda, i que genera una impor-
tant xarxa d’empreses auxiliars», 

AGENDA PROVINCIAL
Título: II Curso sobre el funcionamiento de las prácticas y sus becas.
Fecha: 6 y 7 de febrero. Lugar: Salón de Actos. Facultad de Jurídicas y Econó-
micas. Universidad Jaume I.
Más info: http://www.fundacionglobalis.org/wp-content/uploads/2018/01/Curs-
sobre-el-funcionament-de-les-pra%CC%80ctiques-i-les-seues-beques.pdf

Título: Qualicer 2018
Fecha: 12 y 13 de febrero.
Lugar: Cámara de Comercio de Castellón. Av. Hermanos Bou 79.
Más info: http://www.qualicer.org/   

AGENDA AUTONÓMICA

Título: CERÁMICA INNOVA.
Fecha: del 5 al 9 de febrero.
Lugar: Feria de Muestras Avda. de las Ferias s/n, 46035 Valencia.
Más info: http://cevisama.feriavalencia.com/ceramica-innova/

Título: “Reto al Futuro: La ciencia, el derecho y la economía ante el 
desafío del envejecimiento de la población”.
Fecha: 13 de febrero. Lugar: Auditorio de la Diputación de Alicante (ADDA). 

Paseo Campoamor, S/N. 03010 Alicante.
Más info: http://retoalfuturo.garrigues.com/
Título: Hackathon Things.
Fecha: 3 de febrero. Lugar: ValenciaLab. Carrer del Músic Peydró, 36, 
46001 València.
Más info: http://gdgvalencia.es/hackathon/

AGENDA NACIONAL
Título: IX Congreso Internacional BIFI 2018.
Fecha: del 6 al 8 de febrero. Lugar: Patio de la Infanta, Zaragoza, Calle San 
Ignacio de Loyola, 16. Zaragoza.
Más info: http://bifi18.bifi.es/
Título: Salón MiEmpresa 2018.
Fecha: 13 y 14 de febrero. Lugar: Av Felipe II, s/n. Madrid – (entrada por calle 
Goya).
Más info: http://www.salonmiempresa.com/sme-2018/

Título: Mobile World Congress 2018.
Fecha: del 26 de febrero al 1 de marzo. Lugar: Fira Gran Vía.  Av. Joan Carles I, 
64 08908 L’Hospitalet de Llobregat, Barcelona.
Más info: http:www.mobileworldcongress.com/

AGENDA NACIONAL ENERO 2018 DEL INSTITUT
INNOVACIÓ CIUTAT DE VILA-REAL

argumenta el primer edil.
Per la seua banda, el gerent de 

Mavidre, Pascual Martínez, ex-
plica que el trasllat de l’empresa 
des d’Almassora fins a Vila-real 

respon, principalment, a la ne-
cessitat de creixement de la nau i 
a les òptimes condicions que ofe-
reix el polígon vila-realenc. «Som 
una empresa especialitzada, en 

els últims anys, en el sector 
d’espills de disseny, innovadors 
i amb alta tecnologia. Necessi-
tàvem créixer i aquesta nova ubi-
cació ens ofereix més amplitud, 

més proximitat al client i també 
millors condicions logístiques, ja 
que Vila-real és una ciutat molt 
ben situada per a connectar amb 
l’exterior», conclou.

Benlloch i Serralvo han visitat l’empresa de fabricació d’espills Mavidre, instal·lada al polígon de la carretera d’Onda des de la seua ubicació a Almassora.
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El proyecto MEDES llega a 
las jornadas de mediación
Vila-real presentará las innovadoras herramientas surgidas del programa

El proyecto Erasmus+ MEDES: Mediación 
escolar como metodología innovadora 
para la prevención del abandono esco-
lar prematuro sigue avanzando con la 
creación de nuevas herramientas, que se 
presentarán durante las IX Jornadas de 
Alumnos Mediadores y II Encuentro de 
Innovación y Excelencia Educativa, que 
tendrá lugar el próximo 21 de marzo.

El proyecto que lidera el Ayuntamien-
to de Vila-real como socio fundador y en 
el que el IES Miralcamp participa como 
socio --junto a entidades como El Porc Es-
pí, el Istituto Comprensivo, la Coopera-
tiva Sociale Itaca y el Ayuntamiento de 
Sacile (Italia)--, ha evolucionado hacia la 
creación de una nueva página web en la 

que se ofrecerá información del proyecto, 
así como herramientas con un curso de 
mediación escolar y una guía de imple-
mentación de la mediación en un centro 
educativo.

«Materiales que se darán a conocer en 
la jornada, que contará con la visita de 
un grupo de alumnos y profesores italia-
nos, que se encontrarán en Vila-real par-
ticipando en un intercambio de alumnos 
mediadores con el IES Miralcamp, dentro 
del proyecto MEDES», tal y como ha expli-
cado el concejal de Cooperación e Inte-
gración, Álvaro Escorihuela. Mediación, 
gestión de emociones, nuevas metodolo-
gías y enfoques educativos son algunos 
de los temas que se tratarán en la cita.

Escorihuela ha participado en los últimos meses en diferentes reuniones del proyecto europeo.

Innovación lanza un nuevo 
ciclo de cuentacuentos
La BUC acogerá dos nuevas citas el 12 de febrero y el 2 de marzo

El ciclo de cuentacuentos para toda la 
familia impulsado por la Concejalía de 
Innovación, con la colaboración de la 
coordinadora de AMPA, ha regresado en 
enero, con una jornada especial de cuen-
tos en la cocina.

La actividad está dirigida a niños y ni-
ñas entre 3 y 10 años pero también a sus 
padres y madres, abuelos y abuelas. «Se 
trata de una iniciativa para compartir en 
familia, disfrutar de las narraciones que 
nos ofrecerá Contaclown y estimular la 
imaginación y la creatividad de los niños 
y niñas de una manera lúdica e integra-
dora», señaló la concejala de Innovación, 
Mónica Mañas.

«Los talleres de animación lectora son 

esenciales para el desarrollo imaginativo 
y emocional de los niños y niñas, ya que 
la lectura es una herramienta que puede 
abrir las puertas de la fantasía», indica 
Mañas, quien anima a todos los vila-rea-
lenses a participar en las sesiones.

Para los meses de febrero y marzo se 
han preparado otras sesiones. El lunes 12 
de febrero tendrá lugar una doble sesión 
que  con el título Contes del món pensa-
do para niños y niñas a partir de 3 años. 
La tercera cita será el viernes 2 de mar-
zo, Contes Eco-lògics, para mayores de 
5 años. En ambos casos, se propondrán 
cuentos y se acompañarán con un taller. 
Las inscripciones se podrán realizar me-
diante la web municipal.

Historia de éxito

Vampirako, un vampiro 
bueno que rompe fronteras
La iniciativa ganó dos de los premios Globalis de la última convocatoria

Un vampiro bueno que, en vez de 
«chupar sangre a la gente, preten-
día dar algo positivo al mundo». 
Con esta filosofía nació, en el año 

2012, la marca Vampirako. En ese primer 
momento se plasmó en unos libros y un 
videojuego que evolucionaron hasta con-
vertirse en un estudio creativo que aúna 
las nuevas tecnologías, el merchandising 
y el mundo editorial. Todo bajo una línea 
creativa unificada que los diferencia de 
otras propuestas similares.

Estos ingredientes han hecho que Vam-
pirako Studio --formado por Omar Serral-
vo (creador y creativo de la firma), María 
Martínez (contabilidad y administración), 
Sara Serralvo (traducción) y Abrahán Gui-
rao (redes sociales y guión)-- haya sido me-
recedor de dos premios Globalis en su úl-
tima convocatoria (el primer puesto de 
la edición del 2017 y el Vila-real Innpul-
so) por su iniciativa deportiva «Villarreal 
Soccer Hunters». Un galardón, el Innpul-
so que otorga el Ayuntamiento, con el 
que esperan ganar visibilidad y alcance 
puesto que les permitirá presentar su 
propuesta en un encuentro en Madrid.

La evolución del proyecto ha sido sig-
nificativa estos años. «La línea deportiva 
es la que más ha crecido. Primero con el 
videojuego, que lanzamos en noviembre 
del 2016, y unos meses después con la 
línea de merchandising», inciden desde 
este estudio creativo que ya piensa en po-
der entrar en otros equipos de fútbol y 
países gracias a esta iniciativa.  

En la web (vampirako.com), también 
ofrecen servicios editoriales y de traduc-
ción. «Prestamos apoyo lingüístico tanto 
a empresas, especialmente del sector ce-
rámico, como a particulares», comentan. 
Además, trabajan para dar un salto, este 

año, en el mundo editorial. «Queremos 
llegar al mercado norteamericano con 
un producto poco habitual en España ba-
sado en la cultura 2.0 con contenido mul-
timedia o libros interactivos», avanzan.

Un crecimiento no solo en cuanto a lí-
neas de negocio se refiere sino también a 
expansión internacional. «Actualmente, 
con nuestro software tenemos presencia 
en 16 países pero nuestras expectativas 
son de crecer más», señalan. En este sen-
tido, el equipo de Vampirako apunta que 
se están preparando traducciones a otros 
10 idiomas porque «queremos llegar a zo-
nas de Europa del este y Asia».

Respecto a la parte positiva de la expe-
riencia de emprender, destacan la res-
puesta y buena acogida de la gente. «El 
videojuego ya tiene más de 25.000 usua-
rios y buenas críticas. El merchandising 
también ha sido un éxito estas navidades. 
Además, el hecho de ver cómo personas 
que no nos conocen comparten lo que ha-
cemos en las redes sociales y que, poco a 
poco, se expande es muy gratificante». La 
cara ‘negativa’ serían los primeros pasos 
del proyecto ya que «realizas mucho es-
fuerzo, alternas el trabajo con este pro-
yecto y hay días en los que apenas duer-
mes y no ves una respuesta inmediata». 

Desde sus orígenes, esta iniciativa se 
marcó apoyar a causas sociales. El creador 
de Vampirako recuerda que ya en 2012 
colaboró con Naciones Unidas en un pro-
yecto por los derechos de los animales en 
Costa Rica. «En ese momento ya se reflejó 
el ADN de esta iniciativa que ahora, en el 
proyecto Villarreal Soccer Hunters, vuel-
ve a estar presente con el apoyo a Con-
quistando Escalones de la que un miem-
bro de nuestro equipo --Abrahán Guirao-- 
es vicepresidente», apunta.

María Martínez, Omar y Sara Serralvo y Abrahán Guirao forman el equipo de Vampirako Studio.

Innovació Crònica de Vila-real
FEBRER DEL 2018 17



L’alcalde anuncia el nomenament de Cristina 
Pesudo com a reina de les festes per a 2018
Gemma Font, Lydia Estepa, Andrea Ayén i Gloria Manrique conformen la cort d’honor que serà proclamada oficialment durant el mes d’abril

Verónica Fortuño Espinosa, Isabel Carda Navarro, Afra Rubio Bonet, Danae Navarro Arjona i Mónica Font García van passar el testimoni a les noves representants.

L a ciutat de Vila-real em-
prén un nou curs festiu, 
amb el nomenament ofi-
cial de Cristina Pesudo 

Marzá com a reina de les festes 
2018. L’alcalde, José Benlloch, 
ha anunciat de forma oficial el 
nomenament de la jove vila-rea-
lenca en el tradicional acte ofi-
cial celebrat a la sala de plens de 
l’Ajuntament, que es va poder se-
guir en directe a través del canal 
municipal en Youtube.

Cristina Pesudo, de 19 anys i 
estudiant de Turisme i de Psico-
logia Esportiva, ostentarà el cà-
rrec durant les festes patronals 
en honor a Sant Pasqual i la Mare 
de Déu de Gràcia, amb les seues 
quatre dames: Gemma Font Co-
lás, Gloria Manrique Ruiz, An-
drea Ayén Castillo i Lydia Estepa 
Edo. Les noves dames han estat 
rebudes per les seues predecesso-
res, Danae Navarro, Afra Rubio, 
Isabel Carda i Mónica Font, men-
tre que la reina de 2017, Verónica 
Fortuño, ha sigut l’encarregada 
de donar la benvinguda a la seua 
successora en el càrrec per a 
l’exercici actual.

Cristina Pesudo i les quatre 
dames d’honor faran la primera 
aparició pública el 18 de febrer, a 
l’homenatge a la cort d’honor de 
2017 i seran proclamades oficial-
ment en un acte al mes d’abril.

PERFILS DE LA CORT
Cristina Pesudo és membre de la 
Junta de la Joventut Antoniana. 
També és dels Lluïsos, purissime-
ra i rosariera, i fins i tot ha sigut 
membre de la Junta del Rosari, ja 
que a casa es viu de forma molt 
activa per ambdues parts. A més, 
és de la Germandat de la Santa 
Faç i de l’Agrupació de Bombos 
i Tambors.

Gemma Font (19 anys) és mem-
bre de la Congregació de Filles de 
Maria Immaculada i participa de 
forma activa en els seus campa-
ments. També col·labora amb la 
Joventut Antoniana.

Gloria Manrique (19 anys) és 
membre de la Unió Musical La Li-
ra des de l’any 2012. També per-
tany a la Congregació de Filles de 
Maria Immaculada i al Tercer Or-
de del Carme. La seua germana 
Rut va ser dama de 2016.

Andrea Ayén (19 anys) for-
ma part de l’Associació Cultu-
ral Flamenca Andalusa de Vila-
real. També de l’AV del Barri de 
l’Hospital, i va ser membre del 
Grup de Danses El Raval.

Lydia Estepa (20 anys) ha sigut 
integrant del Grup de Danses 
de la Puríssima i actualment és 
membre de la Confraria de la 
Verge del Carme.

Societat
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La reina de 2018, Cristina Pesudo.

«Em vaig emocionar molt 
perquè és un gran honor ser 
la reina de les festes»

Té 19 anys i fa unes setmanes 
va viure un dels moments més 
intensos i emotius de la seua vi-
da.  Fou el seu nomenament com 
a reina de les festes de 2018. 

-- Què vas sentir quan et van 
anunciar que series la reina?

-No m’ho podia creure. Em vaig 
quedar una miqueta paralitzada. 
Em vaig emocionar molt perquè 
és un gran honor ser la reina.

--Quin acte esperes amb més 
emoció i ganes?

-Sens dubte, el que més espere 
és la proclamació. Serà l’instant 
en el qual finalment em veuré 
com la reina de les festes amb la 
banda i totes les meues dames. 

U Crec que serà un dia molt 
bonic. Però també tinc ganes 
que vinguen els festejos de la 
ciutat perquè el 2018 se cele-
bra el quart aniversari de la 
beatificació de Sant Pasqual, 
la qual cosa fa que aquest siga 
un any molt important i as-
senyalat per a Vila-real.

--Coneixies anteriorment al-
guna de les teues dames?

-Les coneixia a totes. Algu-
nes perquè hem anat juntes 
a classe. Altres, dels campa-
ments. A més, ens hem vist 
moltes vegades per la ciutat.

--Què estudies actualment?
-Estudie un grau de Turisme 

a la Universitat Jaume I de Cas-
telló. A més, realitze un curs de 
psicologia esportiva. La veritat és 
que m’agrada molt l’esport. Ante-
riorment jugava al bàsquet però 
em vaig lesionar i, actualment, 
no puc practicar-ne. Per a conti-
nuar lligada a aquest món, vaig 
prendre la decisió d’ajudar aque-
lls que sí que poden realitzar-ho, 
per la qual cosa em va semblar 
interessant aquest curs.

--A més de l’esport, quines al-
tres aficions tens?

-Faig moltes coses en el meu 
temps lliure. Entre les que més 
m’agraden es troben la lectura i 
veure pel·lícules amb la meua fa-
mília i el meu grup d’amistats.

--I com han reaccionat ells du-
rant tot el procés?

-Quan van saber que optava al 
càrrec es van il·lusionar molt. Per 
això, han intentat realitzar algu-
nes millores en la meua penya, 
la Xanxull, perquè siga millor en-
guany que és tan important per a 
tots els membres.

--T’han donat algun consell?
-Tant la meua família com els 

meus amics, així com altres per-
sones, m’han dit que gaudisca 
al màxim dels festejos i de tota 
aquesta etapa, que és molt espe-
cial i passa molt ràpidament.

-- Com afrontes aquest any? 
Quin repte et marques?

-Amb moltíssima il·lusió. El 
meu repte serà intentar recordar 
tots i cadascun dels moments i 
guardar-los en la meua memòria 
per sempre.

Cristina Pesudo Reina de festes



Estrenan el corto ‘Pulsa aquí’ creado por 
seis jóvenes en el taller #femuncurt
El Espai Jove ha acogido la pre-
sentación del cortometraje Pulsa 
aquí, creado por seis jóvenes en 
el taller #femuncurt, impulsado 
por la Concejalía de Juventud 
junto con Anima’t y con la cola-
boración de la asociación cultu-
ral Sal de la fila. El estreno sirvió 
para presentar el trabajo que rea-
lizaron seis jóvenes durante los 
días de vacaciones de Navidad, 
período en el que estuvieron dan-
do forma a sus guiones de corta 
duración.  

El resultado, seis historias que 
caminaban entre la comedia más 
loca y el drama social, pasando 
por el terror o la ciencia ficción. 
Con la llegada del nuevo año, los L’Espai Jove fue el escenario para dar vida al cortometraje seleccionado.

mismos alumnos del ciclo se dis-
pusieron a dar vida y poner en 
imágenes las palabras de uno de 
los seis guiones que hasta ahora 
solo estaban sobre papel.

Finalmente, el grupo escogió el 
guion de Gloria Punzano y reali-
zó el rodaje en el Espai Jove, que 
convirtió una de sus aulas en un 
bunker, donde dos personajes 
debían tomar una importante 
decisión que podría afectar a 
sus vidas y a la de muchas otras 
personas. Junto a Gloria, Sergio 
Blasco, Daniel Salvador, Leyre 
Macián, Carla Tomás y Arnau 
Llop son los encargados de la rea-
lización del corto, con el apoyo 
y la supervisión de un grupo de 

profesionales del sector audiovi-
sual. Ante las cámaras, Noelia Fa-
jardo y Sergi Mo han aportado su 
experiencia y oficio para que el 
resultado haya sido óptimo.

«Con la cantidad y calidad de 
ideas surgidas del taller, Vila-real 
se asegura la representación en 
la sección provincial de Cinecul-
pable por muchos años», afirman 
desde la organización.

Una iniciativa con la que estos 
jóvenes han demostrado que no 
solo de videojuegos, smartpho-
nes, redes sociales y youtubers 
viven los jóvenes, especialmente 
durante los periodos vacaciona-
les como el de Navidad que apro-
vecharon para realizar el taller.

La Cabalgata de los Reyes cumple 
90 años cargada de magia e ilusión
Joventut Antoniana consigue recaudar cerca de 8.000 euros con el reparto de regalos

Sus Majestades de Oriente cumplieron con la tradición de saludar a Jesús antes de subir a saludar a los vecinos.

L os Reyes Magos llegaron a 
Vila-real en una cabalga-
ta de espectáculo, magia 
e ilusión, que recorrió las 

principales calles del centro de 
la ciudad hasta llegar a la plaza 
Mayor. Un desfile organizado, 
desde hace 90 años por Joventut 
Antoniana, con la colaboración 
del Ayuntamiento. Allí, después 
de ser recibidos por el alcalde, 
José Benlloch, y la corporación 
municipal, se dirigieron desde 
el balcón de la casa consistorial 
a los miles de niños y niñas con-
centrados en la plaza, entonando 
el tradicional Tirorí, tirorí. 

La Cabalgata de Reyes, decla-
rada Fiesta de Interés Turístico 
Provincial, contó este año con la 
participación de la compañía lo-
cal La Fam, además de entidades 
locales, pastorets o la Lira. La ca-
balgata forma parte de la progra-
mación de Reyes que desde 1928 
organiza Juventud Antoniana 
con un carácter también solida-

rio, al destinar la recaudación de 
las actividades a las familias que 
atiende la entidad a lo largo del 
año.

Además de las actividades ha-
bituales durante las fechas navi-
deñas, la programación de Joven-
tut Antoniana se completó este 
año con la conferencia del histo-
riador Francisco José Gómez, no 
apta para niños, con motivo del 
centenario de la organización 
solidaria. El historiador ofreció 
un repaso a la historia de la Navi-
dad y los Reyes Magos. La progra-
mación del centenario contará 
también en los próximos meses 
con las conferencias del cardenal 
Carlos Amigó y el padre Ángel, el 
próximo 2 de marzo.

REPARTO REAL
Más de 8.000 euros es la canti-
dad que se calcula que recaudó  
Joventut Antoniana con los en-
cargos para que los Reyes Magos 
visitaran personalmente a los ni-

ños y mayores, con el objetivo de 
entregarles en mano los regalos 
que traían para ellos. Una canti-
dad que pasa a sumarse al presu-
puesto que, cada año, maneja la 
entidad para facilitar ayuda, en 
forma de alimentos y otras cola-
boraciones, a las 66 familias que 
atiende en la actualidad y que 
pasan por una difícil situación 
económica y de necesidad.

Y es que la Festa de Reis, con 
cabalgata y reparto de regalos 
incluidos, además de ser la más 
antigua de la provincia, con casi 
un siglo de historia, es también 
la única que tiene un marcado 
carácter solidario, pues todo el 
dinero que se consigue sirve pa-
ra ayudar a los necesitados.

Los tres Magos de Oriente que-
daron exhaustos, por cuanto in-
mediatamente después del mul-
titudinario desfile iniciaron el 
reparto nocturno que, tras unas 
pocas horas de descanso, conti-
nuó la mañana siguiente.

Vila-real se vuelca con la 
celebración de Sant Antoni, 
patrón de los animales

Unas temperaturas relativa-
mente suaves para inicios de 
año, aunque la sensación de 
frío se incrementó por la im-
portante humedad del ambien-
te, acompañaron una nueva 
edición de la Matxà, que cada 
año y desde hace casi medio si-
glo organiza la Congregació de 
Lluïsos en la víspera de la festi-
vidad de Sant Antoni.

Decenas de caballos con sus 
respectivos jinetes --algunos 
de ellos tirando de carros-- y 
cientos de mascotas, con sus 
propietarios, desfilaron por las 
calles de Vila-real en un evento 
en el que no faltó la tradicional 
foguera en la plaza Mossén Ba-
llester, el lugar del que partió el 
multitudinario pasacalle --más 
de 3.500 personas contabiliza-
ron los organizadores-- y desde 
donde se procedió a bendecir a 
los animales.

Las avenidas y calles Pius XII, 
Cardenal Tarancón, Raval del 
Carme, Major Sant Doménec, 
plazas Major y de la Vila, Major 

Sant Jaume, Pere III y, de nue-
vo, la Murà dieron forma al tra-
yecto que realizaron los parti-
cipantes en una cita en la que, 
a medio camino, no faltó el 
trago de mistela y los sabrosos 
y dulces rotllets de anís aporta-
dos por el Forn de Garrofa, que 
además fue el que elaboró los 
4.000 rotllos que se repartieron 
al finalizar la Matxà.

Unos 40 integrantes de Lluï-
sos trabajaron toda la jornada 
para que todo transcurriera sin 
incidentes.

Por otra parte, y el día del pa-
trón de los animales, el consis-
torio también realizó su tradi-
cional celebración. El alcalde, 
José Benlloch; la edil de Ermi-
ta y Termet, Rosario Royo, y el 
concejal de Tradiciones, Santi 
Cortells, participaron en el re-
parto de panecillos bendecidos 
después de la misa en la ermita 
de la Virgen de Gracia. Se hizo 
entrega de un millar de paneci-
llos aproximadamente, un cen-
tenar de ellos sin gluten.

Centenares de personas, con sus mascotas, acudieron a la ‘matxà’.
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Vila-real condiciona i millora l’estat 
de la Ciutat Esportiva Municipal
Reparació dels vidres, xarxes parabalons o malles de protecció són elements inclosos

Serralvo va visitar les instal·lacions per tal de conéixer de primera mà les accions realitzades per a adequar la CEM.

L ’Ajuntament acaba de rea-
litzar tasques de condi-
cionament i millora de la 
Ciutat Esportiva Munici-

pal (CEM) i prepara ja l’obertura 
del bar cafeteria, que podrà tenir 
un horari independent al del re-
cinte. «Després d’un any en fun-
cionament i amb l’ús continuat, 
hem detectat algunes millores 
que calia realitzar i hem recollit 
l’opinió dels clubs, que ens han 
fet algunes peticions», explica el 
regidor d’Esports i Salut, Javier 
Serralvo, sobre aquests treballs.

En primer lloc, s’han reparat 
els vidres que recobreixen gran 
part dels vestidors, ja que alguns 
presentaven trencaments per 
l’ús i, en algun cas, per algun 
defecte en la construcció. Aques-
ta actuació arriba després de la 
instal·lació de diverses xarxes pa-
rabalons o malles de protecció 
en els laterals dels camps de fut-
bol, que separen l’espai que ocu-
parà la futura pista d’atletisme. 
«Els treballs, que s’han sufragat 
entre l’empresa constructora i 
l’Ajuntament, serviran per a evi-
tar que torne a haver-hi incidèn-
cies durant els partits de futbol», 
assegura l’edil. 

SERVEI DE CAFETERIA
D’altra banda, Serralvo avança 
que en breu podria publicar-se ja 
la plica de concessió del bar cafe-
teria del recinte. «L’expedient ja 
està i ara només falta tenir el ser-
vei adequat que mereix aquest 
espai», assenyala l’edil, que anun-

cia que també hi haurà millores 
per a aquest negoci. «Hem con-
siderat que el més adequat serà 
tancar el perímetre de la cafete-
ria, de manera que es puga obrir 
al públic tant si hi ha com si nohi 
ha trobades esportives, al marge 
de les instal·lacions esportives», 
explica. En qualsevol cas, el tipus 
de tancament previst permetrà 
veure sense problemes els camps 
de futbol durant els partits. 

A més, està previst crear 
un accés més restringit a les 
instal·lacions per a controlar 
millor qui entra i ix del recin-

te, mentre els participants en 
l’escola taller T’avalem de jardi-
neria s’han encarregat de resol-
dre els problemes que ocasiona-
ven les herbes als camps de joc. 
«Es tracta d’una actuació molt 
necessària i també reclamada 
pels clubs, ja que al voltant dels 
camps de futbol creixien plantes 
el fruit de les quals, en assecar-
se, es feia tan sòlid que punxava 
les pilotes. Els joves de T’avalem 
han fet un gran treball de neteja 
per a evitar que aquestes herbes 
tornen a crear problemes», asse-
nyala el regidor.

El consistori espera obrir en breu el servei de cafeteria del recinte esportiu.

Esports

Doten el pavelló Melilla de 
més capacitat per a públic
El pavelló Melilla estrena noves 
graderies, dins de les actuacio-
ns de millora de les infraestruc-
tures esportives que està duent 
a terme la Regidoria d’Esports 
i Salut. La graderia, amb capa-
citat per a 116 persones, ha su-
posat una inversió d’uns 8.000 
euros i respon a una de les prin-
cipals reivindicacions dels usua-
ris del poliesportiu.

«El pla de millora de les 
instal·lacions esportives que im-
pulsem des de l’àrea d’Esports 
i Salut es desenvolupa al llarg 
de l’any de manera pràctica-
ment contínua, però una de 
les actuacions en les quals més 

incidència hem fet és aquesta 
incorporació de graderies al 
pavelló Melilla, un compromís 
que vam assumir amb els clubs 
que utilitzen habitualment el 
poliesportiu per als seus entre-
naments i competicions, i que, 
com no podia ser d’una altra 
manera, complim», valora el re-
gidor de l’àrea, Javier Serralvo. 

La nova zona de seients, en 
colors concordes amb l’estètica 
del pavelló, és portàtil, de ma-
nera que podria replegar-se per 
a incrementar l’espai, i com-
pleta les dotacions de la infra-
estructura, que va començar a 
funcionar el maig de 2015. 

La graderia, amb capacitat per a 116 persones, respon a una exigència.
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Premien els atletes del III 
Circuit de Carreres Populars
L’Auditori Municipal Músic Ra-
fael Beltrán Moner ha acollit la 
III Gala del Circuit de Carreres 
Populars de Vila-real, que ha 
lliurat els premis i trofeus als 
participants de l’edició de 2017, 
en la qual han participat un to-
tal de 3.374 atletes. L’alcalde, 
José Benlloch, i el regidor 
d’Esports i Salut, Javier Serral-
vo, entre altres membres de la 
corporació, van assistir al lliu-
rament dels reconeixements. 

El III Circuit de Carreres Po-
pulars ha tancat la temporada 
amb 50 ‘finishers’, que han re-
corregut els 56 quilòmetres de 
les nou proves de la campanya 

(els 5k d’Animatemps, l’SME, 
Ford Vedat, la Puríssima, els 
Lluïsos i la Sant Silvestre; el 6k 
per parelles de la Cèltic Subma-
rí i els 10k del Club Atletisme i 
Efecte Vila-real), en la qual han 
col·laborat un centenar de vo-
luntaris. També han sigut reco-
neguts els tres primers classifi-
cats de les 11 categories en què 
s’ha dividit el circuit, els guan-
yadors absoluts i els clubs que 
han participat en les diferents 
proves. 

Després del lliurament dels 
trofeus, el Circuit encara la 
quarta edició, que arrancarà a 
l’abril amb el 5k de l’SME.

L’acte va tenir lloc a l’Auditori amb la presència de molts corredors.



Quan veiem aquest lema que hem uti-
litzat l’equip de govern per a llançar el 
pla de neteja, ens arriba un missatge 
molt clar; és el que volem tots i totes: 
una ciutat més neta. Pareix senzill el 
que es pretén, qualsevol persona diria 
que el que s’ha de fer és netejar més 
i amb això seria suficient perquè Vila-
real estiguera més neta. 

No podem obviar que Vila-real no 
és la mateixa ciutat, ni en número 
d’habitants ni en activitats, que la que 
era l’any 2009 quan es va adjudicar el 
contracte de neteja viària per a la nos-
tra ciutat, perquè si donem un cop 
d’ull als últims anys, la nostra ciutat 
ha crescut considerablement. Les acti-
vitats esportives, mercats i activitats so-
cials s’han triplicat respecte el 2009, de 
la qual cosa, l’Ajuntament de Vila-real 
se sent orgullós, la nostra ciutat és una 
ciutat viva, dinàmica i activa.

Era necessari agafar el problema de la 
neteja com una de les prioritats de les 
actuacions per a l’any 2018, no podem 
mirar cap a un altre costat. És per això 
que l’Ajuntament s’ha proposat aca-
bar amb la brutícia als carrers i, amb 
aquest objectiu, llança ja les primeres 
mesures del Pla d’acció Vila-real + neta, 
una campanya integral que posarà so-
bre la taula una dotzena d’iniciatives 
destinades a objectius principals: nete-
jar més i embrutar menys. Aquest pla 
es converteix en un gran pacte local 
per la neteja de Vila-real, que es com-
plementarà amb la creació d’un obser-
vatori sobre la neteja a la ciutat. Aques-
tes accions implicaran tota la societat 
en un projecte integral en el qual han 
treballat un equip de cinc professionals 
del programa Avalem Joves+. La dotació 
econòmica per a poder dur-lo endavant 
es divideix en dues accions, en primer 
lloc, s’ha incrementat el pressupost de 
neteja amb 100.000 euros, quantitat 
que incrementa el contracte de neteja 
viària fins a un milió d’euros. A ban-
da d’aquesta pujada, es destinaran uns 
200.000 euros en accions puntuals per 
a millorar la neteja de la ciutat.

Hem de reconéixer que aquesta llui-
ta no la podem guanyar amb aques-
tes actuacions només; necessitem la 
col·laboració ciutadana. No podem per-
metre accions incíviques que embru-
ten els carrers i jardins de la nostra ciu-
tat i que també embruten la imatge i el 
nom de Vila-real. Serem contundents 
amb aquestes accions, des de la Policia 
Local es faran campanyes de control, 
es farà seguiment de les zones on més 
problema hi ha amb els excrements de 
les mascotes. No podem permetre que 
l’actuació incívica d’algunes persones 
genere un problema higiènic i de salut, 
així que hem de fer tot el que estiga en 
les nostres mans perquè es complisca 
el que estableix l’Ordenança de convi-
vència ciutadana.

D’altra banda, l’Ajuntament disposa 
d’un servei gratuït de recollida de volu-
minosos, i que només telefonant al 964 
536 761 el servei arreplegarà els volu-
minosos que necessitem tirar.

Per una 
Vila-real 
+ neta

PSPV

Fa uns pocs anys, totes aquelles perso-
nes que volíem viatjar des de Vila-real 
a València teníem un servei de rodalies 
que et portava al cap i casal en tan sols 
45 minuts o una hora com a màxim. No 
era l’ideal, i faltava vertebrar-lo des de 
Castelló cap al nord, però per als vila-
realencs que volíem anar a València ja 
ens anava bé. Quins records!

Portem tres anys de baixes freqüèn-
cies, retards i temps estimats d’aplegada 
de 15 a 30 minuts més del que hi havia, 
i tot pel tercer fil, perquè l’alta velocitat 
arribara prompte a Castelló i, per supo-
sat, se’ns va prometre que els trens de 
rodalies tornarien a funcionar com ho 
feien. Tres anys de patiment per a millo-
rar el servei? Un preu excessivament car 
per a aquells que utilitzen els rodalies 
amb certa freqüència, però vam assu-
mir el cost, quin remei!

Bé, ens plantem a l’any 2018 i per fi 
totes les portades de periòdics es fan res-
sò de l’arribada de l’AVE a Castelló, amb 
viatge inaugural inclòs i visita de Maria-
no Rajoy. Però… poc tarda en veure’s la 
gran mentida i manipulació dels popu-
lars. Qui no recorda la inauguració de 
la biblioteca sense llibres ací a Vila-real? 
Amb l’AVE, més a menys el mateix.

Ens trobem amb un tren (que no un 
avió, senyor Rajoy), que va més lent que 
l’Euromed (per tant, això de l’alta velo-
citat ho deixem córrer), que circula i 
amb preferència per les mateixes vies 
que els trens de rodalies i que, per tant, 
produirà retards en aquest servei.

I dels rodalies que anaven a tornar a 
ser el que eren, què en sabem? Doncs 
res, tenim uns rodalies amb menys fre-
qüències de les que hi havia, que ara els 
costa arribar a València una hora o una 
hora i vint minuts i els quals, com ja 
hem explicat, són susceptibles de patir 
molts retards.

Per no parlar que continua sent digne 
de la millor pel·lícula de Mission Impos-
sible arribar des del nostre poble a Be-
nicàssim, Orpesa, Torreblanca, Alcalà, 
Vinaròs… amb transport públic. Això sí, 
ara podem arribar a Conca, que no ho 
farem tots els dies, però atenció, i si al-
guna vegada volem visitar-la?

Senyor Rajoy, no creuen que ja estarà 
bé d’insultar els valencians i les valen-
cianes? No creu que amb la biblioteca 
sense llibres, la Fórmula 1, la Ciutat de 
la Llum i un llarg etcètera d’obres faraò-
niques inútils i inservibles, ja n’hem tin-
gut prou? No creu que abans de connec-
tar Castelló amb Madrid, seria més útil 
per a la població vertebrar d’una vegada 
les comarques del nord? O és que, amb 
la seua visió centralista, per a arribar al 
seu Levante español necessiten un tren 
ràpid i els és completament igual si els 
treballadors i estudiants de la nostra te-
rra han d’anar per carreteres (per cert, 
o nacionals o pagant, que l’A7 acaba a 
Torreblanca).

Per cert, el primer viatge (l’inaugural) 
va dur 30 minuts de retard per una ava-
ria, el segon va vendre 0 bitllets.

El que fan amb nosaltres és de vergon-
ya, ‘por justo derecho de conquista’.

L’AVE i altres 
vergonyes 
del PP

Compromís

En Vila-real, por desgracia, las fotos y 
los titulares gobiernan nuestra ciudad. 
Tenemos, por desgracia, un equipo de 
gobierno que ha cambiado a las per-
sonas por los flashes y sus prioridades 
son muy distintas a las que un político 
debería tener.

Las prioridades en Vila-real son subir 
los impuestos, comprar palacios, ha-
cerse fotos y muchas ocurrencias. Hay 
cientos de ejemplos: aparcamientos 
que no se construyen, convertir la ace-
quia mayor en una piscina, los análisis 
de ADN de los perros... Todo ocurren-
cias que no se llevan a cabo. Y mientras 
suben los impuestos o crean nuevos, 
como la tasa al sector cerámico, y van 
comprando palacios.

GASTOS SUPERFLUOS
Cada año gastan más en protocolo, en 
publicidad y propaganda... Todo lo su-
perfluo que les sirve para ir constru-
yendo una imagen que nadie tiene que 
ver con la realidad. Y la realidad es más 
que una luz de neón, que un titular, 
que una ocurrencia.

La realidad es que Vila-real retroce-
de y no para de perder. Un alcalde que 
pierde todo: pierde la estación intermo-
dal que se ha ido a Castellón sin que el 
Ayuntamiento haya peleado y, con ella, 
puestos de trabajo y oportunidades. Un 
alcalde que ha perdido inversiones mi-
llonarias de Europa, que pierde hasta 
el congreso de su partido.

Pero la realidad es que Vila-real 
pierde. No se paga a las asociaciones 
que trabajan por Vila-real, los pufos y 
deudas no paran de crecer pese a que 
recaudan mucho más teniendo el IBI 
más elevado de la historia. No se reali-
zan inversiones, cada vez la ciudad está 
más sucia y no se apuesta por el sector 
servicios ni por el turismo.

SIN SOLUCIONES
La realidad es que se han impuesto ta-
sas al sector cerámico, por ejemplo. La 
realidad es que no se sabe nada de la 
ronda, ni del centro de salud que había 
que crear tras cerrar el de Porcelanosa, 
no se sabe nada de la Escuela Oficial de 
Idiomas, o del PAI que había que ha-
cer en la carretera de Onda ¿Y qué pasa 
en la partida Madrigal? Nada de nada. 
Después de siete años de gobierno, Ben-
lloch no ha solucionado nada.

ESCENARIO DE PROCLAMAS 
De momento sí han convertido a Vila-
real en una ciudad escenario de pro-
clamas radicales y a favor de los que 
quieren romper España. Con dinero 
público de los vecinos de Vila-real se 
patrocina un acto que acaba siendo 
una proclama radical de los indepen-
dentistas catalanes. 

No hay dinero para pagar a tiempo 
a las asociaciones locales, pero sí para 
estas cosas. En fin, esa es la gestión que 
tenemos que sufrir los ciudadanos de 
Vila-real y que los vecinos conocemos 
perfectamente, aunque nos quieran 
engañar.

Palacios, más 
impuestos y 
ocurrencias

PP

‘La gran estafa’, a més de ser el títol 
d’una pel·lícula, és el que PSOE i Com-
promís han fet als vila-realencs i vila-
realenques que esperaven la reapertu-
ra del seu ambulatori de proximitat. 
Gràcies a una pregunta de la diputada 
autonòmica de Ciutadans en Les Corts, 
Merche Ventura, es va destapar el pas-
tís i és que Conselleria considera que 
Vila-real compta amb els suficients re-
cursos sanitaris i per tant, no li fa falta 
cap ambulatori més. 

 El centre de salut de Verge de Grà-
cia, més conegut com a Torrehermosa 
va ser desamantellat per la Conselleria 
de la socialista, Carmen Montón, amb 
la conformitat del bipartit local en ge-
ner de 2016, dos anys després es confir-
men les sospites els retalls han vingut 
per a quedar-se i els veïns que els toca-
va aquest centre hauran de continuar 
desplaçant-se a la Bòvila, a Carinyena 
o al Pilar.

PSOE i Compromís han consentit 
amb el seu silenci còmplice aquest 
terrible desenllaç. Són cooperadors 
necessaris dels seus caps, han prefe-
rit posar-se al costat dels seus partits 
que no dels veïns i veïnes de Vila-real. 
Aquells que presumeixen de ser el Go-
vern de les Persones s’han posicionat 
clarament contra les Persones i és que, 
a banda, de no oposar-se a Conselleria, 
tampoc s’han dignat a reunir-se amb 
els afectats. Per contra, en Cs sí que ho 
hem fet per preocupar-nos i conèixer la 
seua situació de primera mà. 

Tampoc PSOE i Compromís van com-
plir amb la seua paraula d’engegar un 
servei de transport públic per als afec-
tats que van haver de ser desplaçats a 
altres ambulatoris, especialment pen-
sant en la gent major o amb mobilitat 
reduïda. En Cs ho vam reivindicar l’any 
passat amb la moció que vam presentar 
per a incorporar en els pressupostos de 
2018 el centre de salut i ho reivindica-
rem ara amb la proposta que presen-
tem per a redefinir la ruta del bus urbà 
a l’Hospital de La Plana. Aquesta pro-
posta té com a objectiu, entre d’altres, 
cobrir aquesta necessitat, connectar 
els ambulatoris entre sí, i sobretot fer 
del transport públic una alternativa 
útil i operativa al vehicle privat. Sols 
d’aquesta manera es fomentarà la mo-
bilitat i una cultura del transport en la 
nostra localitat

Així doncs, malgrat les pedres i la 
conformitat del bipartit, el nostre grup 
municipal s’ha compromès a lluitar 
perquè els usuaris no queden abando-
nats a la seua sort i recuperen el seu 
ambulatori de proximitat quan abans 
millor. No volem més excuses ni falses 
promeses que no duen més que frus-
tracions i desesperança entre els veïns. 
El que sí volem és serietat, respecte i 
que el bipartit treballe per les persones 
i no únicament ho faja pels seus par-
tits, així com li exigim a la consellera, 
Montón, que pare amb la seua precari-
tzació de la sanitat pública castellone-
nca abans que siga massa tard. Menys 
amiguisme i més gestió. 

La 
gran 
estafa

Ciutadans
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Cultura

L’Abonament torna amb quatre 
obres de primer nivell per 35 euros
El cicle Escena Contemporània torna a les taules d’Els XIII amb dues representacions

Actors valencians donen vida als personatges de la comèdia policíaca ‘Pels pèls’, que es representarà el 10 de febrer. 

E l primer Abonament de les 
Arts Escèniques de 2018 
incorpora quatre obres de 
primer nivell que es repre-

sentaran a l’Auditori Municipal 
Músic Rafael Beltrán Moner du-
rant els mesos de febrer i març, 
per 35 euros. El regidor de Cul-
tura, Eduardo Pérez, destaca que 
es tracta d’obres «excel·lents», 
arribades des de València, Alcoi 
i Madrid. «Parlem de peces que, 
allà on han anat, han tingut un 
gran èxit, per la qual cosa estem 
segurs que agradaran molt al pú-
blic», indica.

La programació obrirà amb 
‘Pels pèls’, que es representarà 
el dissabte 10 de febrer. «Una 
comèdia policíaca molt divertida 
que s’ha convertit en la més re-
presentada als Estats Units i que 
cada vegada acaba amb un final 
diferent», tal com assenyala Pé-
rez, que anima a veure-la, ja que 
«compta amb actors valencians 
reconeguts». El 24 de febrer tin-
drà lloc la segona de les obres, 
també de gènere negre, però amb 
un component crític, ‘Crimen y 
telón’, de Ron Lalá, que “traslla-
darà l’espectador a un futur en 
el qual l’art està prohibit i que no 
deixarà ningú indiferent”.

Seguirà en el calendari cultural 
‘De Sukei a Naima’, que es repre-
sentarà el 3 de març. «Es tracta 
d’un treball de gran qualitat, que 
compta amb un important premi 
i en el qual s’enquadren temes 
com la migració, els desplaçats, 
la integració i el perdó», apunta 
Pérez. Per a tancar l’Abonament, 
el 17 de març arribarà ‘De las 
más bellas las más Bellotas’. «Aca-
barem la programació rient-nos 
molt, ja que sobre l’escenari hi 
haurà tres actrius excepcionals 

que transmetran molt d’humor i 
ironia, per a reflexionar sobre te-
mes quotidians. Després de veure 
l’èxit que ha tingut en altres ciu-
tats, les rialles estan més que ga-
rantides», assegura l’edil.

Els interessats a assistir a les 
obres sense tenir l’Abonament 
poden comprar les entrades de 
cada espectacle per preus que van 
dels 12 als 18 euros. «A pesar que 
seguim patint nous colps a causa 
de les sentències de l’urbanisme 
del PP, que no deixen d’arribar, 
els preus segueixen sent míni-
ms per a les obres excel·lents que 
portem a la ciutat», indica l’edil, 
que anima el veïnat a abonar-se.

Per a fer-ho, el període de reno-
vació d’abonaments es va obrir 

del 22 al 31 de gener, mentre que 
les noves inscripcions o possibles 
canvis de butaca es tramitaran 
de l’1 al 7 de febrer a les oficines 
de l’Auditori Municipal. L’horari 
d’atenció al públic és de dilluns 
a divendres, de 10.00 a 14.00 
hores, i els dimecres de 16.30 a 
19.00 hores.

ESCENA CONTEMPORÀNiA
Escena Contemporània, el ci-
cle que Cultura dedica als nous 
llenguatges escènics, torna a les 
taules del teatre Els XIII amb ‘Ca-
rinyo’ amb Sergio Caballero i 
‘Odisseu’ amb Jordi Ballester. La 
primera de les representacions 
serà el dia 3 i la segona el 17, to-
tes dues a les 20.00 hores.

El regidor de Cultura, Eduardo Pérez, va presentar les obres programades.

Exposicions, música, teatre 
i Màgia x Ací centren el 
primer Cultiva’t de l’any

La programació de Cultura per 
al primer trimestre de l’any 
arriba carregada de novetats en 
àmbits com l’art, la música i el 
teatre, amb obres per a tota la 
família. Entre aquestes, desta-
ca, al mes de març, l’11a edició 
del festival Màgia x Ací.

La programació musical in-
clou al març l’espectacle ‘Músi-
ques d’Amèrica, Mia’ -òpera en 
tres actes-, el tradicional con-
cert de primavera de la Unió 
Musical La Lira i les audicions 
acadèmiques dels alumnes del 
Conservatori Mestre Goterris.

En l’apartat de Museus, 2018 
arranca amb les exposicions a 
la Casa de Polo, al Convent o a 
la Casa de l’Oli.

Les activitats de Festes Fun-
dacionals, la primera Mostra 
Internacional de Cinema Edu-
catiu (MICE) o el festival Màgia 
x Ací, del 23 al 25 de març, són 
altres de les possibilitats de 
Cultiva’t. La programació tan-
carà el trimestre amb la inau-
guració d’una nova edició de la 
Mostra d’Art i Creativitat TEST, 
al Convent, Espai d’art, del 10 
de març al 29 d’abril.

El festival de màgia serà una de les cites destacades del mes de març.

Pérez i Clemente van anunciar els guardonats i els detalls de la gala.

Rodríguez, Santos i l’iES 
Tàrrega, Premis Poble 

L’institut Francesc Tàrrega, el 
paleontòleg Andrés Santos i el 
biòleg Guillermo Rodríguez han 
sigut reconeguts com els Premis 
Poble 2018. El regidor de Cultu-
ra, Eduardo Pérez, i el director de 
la revista que dóna nom als guar-
dons, Juanjo Clemente,han pre-
sentat la nova edició de la gala, la 
18a, que tindrà lloc el divendres 
9 de febrer amb importants sor-
preses i espectacle. 

Entre altres qüestions, aquesta 
edició dels premis servirà per a 
recordar antigues peces musicals 
amb la veu d’Álex Torres, acom-

panyat per la música d’Elena 
Lapuerta, Natàlia Lapuerta i 
Vicent Carrasco. A més, la ga-
la cultural, emmarcada en les 
Festes Fundacionals, comptarà 
amb la participació del Grup 
de Dolçainers i Tabaleters El 
Trull, el Grup de Danses El Ro-
ser, la companyia de teatre La 
Fam i, un any més, l’actuació 
estel·lar del mag Yunke.

Pérez destaca que aquests 
guardons són «el reconeixe-
ment als valors vila-realencs, 
la recuperació dels costums i 
una aposta per les tradicions».



Agenda

‘L’art de La Labor de retaLLs’ 
repassa La traJeCtÒrIa de Les 
tÈCNIQUes d’aQUest art

Del 2 a l’11 de febrer s’exposa a 
la Casa de l’Oli L’art de la labor de 
retalls amb diverses quilters que 
mostren des de la senzillesa d’un 
treball de principi del segle XIX 
fins a les tècniques que fan un art 
aquesta tasca. Horari: de dilluns 
a divendres de 17.00 a 20.00, els 
caps de setmana d’11.00 a 13.00 i 
de 17.00 a 20.00 hores.

U

Vor I oUr Next moVemeNt 
es doNeN CIta eN eL CICLe de 
mÚsICa emerGeNt aUdItIVa

El dia 3 s’ha previst una nova 
actuació del cinqué Auditiva, Ci-
cle de Música Emergent. La sessió 
tindrà lloc a la sala Japan Rock 
Club de Vila-real i, a partir de les 
19.00 hores, es podrà gaudir de la 
música dels madrilenys Vor i dels 
valencians Our next movement. 
El preu de l’entrada és de 5 euros. 
Organitza Auditiva Collective.

U

eL CarNestoLtes eNVaeIx eLs 
Carrers amb UNa CerCaVILa 
des de La pLaça maJor

El Carnestoltes més colorit i 
divertit torna a Vila-real. Tot co-
mençarà el dia 10 de febrer, a les 
18.00 hores, amb la concentració 
de disfresses a la plaça Major per 
a continuar amb una cercavila 
amb animació pels carrers de 
la ciutat. La festivitat convida a 
traure l’enginy per a lluir les in-
dumentàries més divertides.

U

proJeCCIÓ deLs GUaNYadors 
deL FestIVaL INterNaCIoNaL de 
CUrts CINeCULpabLe 2017

El 16 de febrer, a les 19.00 ho-
res, l’IES Francesc Tàrrega acolli-
rà la projecció dels curtmetratges 
guanyadors del 20é Festival Inter-
nacional de Curtmetratges Cine-
culpable’17. Vampiro, Z fest, In-
temperie, Madre i Cavalls morts 
van ser els projectes audiovisuals 
que van rebre els premis de la da-
rrera edició.

U

L’espaI JoVe aCULL eL III 
CampIoNat de VIdeoCoNsoLes 
orGaNItzat per otakUNIVerse

El cap de setmana del 23 al 25 
de febrer estarà dedicat en exclu-
siva al joc competitiu. Es realit-
zaran tornejos de Super Smash 
Bros for Wii U, Super Smash Bro. 
Melee, Project M i Street Fighter 
IV. Us convidem a venir i gaudir 
de la competició. Serà a l’Espai 
Jove a partir de les 18.00 hores, a 
càrrec d’OtakUniverse.

U

telèfons d’interés
AJUNTAMENT
Plaça Major s/n  .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .   .  96454700
PROP
Carrer Josep ramon Batalla, 38   .  .  964547170
CADASTRE MUNICIPAL
Plaça Major s/n quarta planta  .  .  .  964547001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
Carrer de Joanot Martorell, 62  .   .   .  964529356
POLICIA LOCAL
C/ de Josep Ramon Batalla, 62  .  .  .  964547010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
Carrer Josep ramon Batalla, 6 
planta baixa  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 964547060
POLICIA NACIONAL
Carrer de la Comunió, 1   .  .  .  .  .  . 964522100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA I MEDI AMBIENT
Carrer Ponent Baix, 65 pl . baixa  .   .  964547250
AGÈNCIA TRIBUTARIA
Avinguda del Mediterrani, 1 
planta baixa  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 901223344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Plaça Major s/n planta baixa  .  .  .  .  964547000
AUDITORI MUNICIPAL
Avinguda de la Murà  .  .  .  .  .  .  .  .  964547200
CÁRITAS
Carrer Calvari, 199 planta baixa .   .  964535343
CEAM VILA-REAL
Carrer Gamboa 29  .   .   .   .   .   .   .   .   .   .  964526897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí ermita s/n  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  964520073
CORREOS
Carretera d’Onda s/n   .  .  .  .  .  .  .  .  964530614

direccions d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Avinguda de Pius XII, 43: 964547232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
Carrer Martí l’Humà, 24: 964547233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Avinguda de la Murà, 14: 964547220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
Carrer de Solades, 25: 964547230
CASA DE L’OLI:
Plaça de Mossén Ballaster, 1: 964547222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Avinguda de 
la Murà, 1: 964547200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO:
Carrer de Joan Fuster, 33: 964547222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermitori de la Mare de Déu: 964547222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Plaça Major, s/n: 964547000
AMICS: Carrer Betxí, 49: 964547138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Plaça Colom, s/n: 964520838
CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
Carrer Monestir de Poblet, 24: 964506661/964533681
CASA DE LA DONA: Carrer de Santa Sofia, 2: 964547160
FUNDACIÓ GLOBALIS:
Carrer Monestir de Poblet, 15 . Despatx 39: 964054522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: Carrer del Molí, 4-A: 964547140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: Carrer de la soledat, 27: 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: Carrer del Mestre Goterris, 11: 964521995
GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS . Camí de Betxí, 26: 010 / 954547100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL:
Carrer València, 31-A: 964521341
FACSA: Carrer de Carles Sarthou, 10: 964527680
ESCOLA TALLER: Avinguda d’Europa, 34: 964500153

trenes
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
Dilluns a divendres a 6 .55, 7 .05, 7 .33 (CIVIs), 
7 .50, 8 .03 (CIVIs), 8 .20, 8 .33 . (CIVIs), 8 .57, 9 .20, 
9 .46, 10 .20, 10 .47, 11 .20, 11 .47, 12 .20, 12 .47, 
13 .20, 13 .47, 14 .20, 14 .47, 15 .03 (CIVIs), 15 .30, 
15 .47, 16 .04 (CIVIs), 16 .30, 16 .47, 17 .20, 17 .47, 
18 .20, 18 .47, 19 .03 (CIVIs), 19 .35, 19 .46, 20 .03 
(CIVIs), 20 .30, 20 .47, 21 .20, 21 .46, 22 .20, 22 .47, 
23 .30 . en fin de semana a las 8 .20, 9 .20, 10 .20, 
11 .20, 12 .20, 13 .20, 14 .20, 15 .30, 16 .30, 17 .20, 
18 .20, 19 .35, 20 .30, 21 .20, 22 .20, 23 .30 .

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
Dilluns a divendres a 5 .55, 6 .15, 6 .45 (CIVIs), 
7 .02, 7 .17 (CIVIs), 7 .35, 7 .47 (CIVIs), 8 .05, 8 .20, 
8 .55, 9 .20, 9 .50, 10 .20, 10 .50, 11 .20, 12 .00, 12 .20, 
12 .50, 13 .25, 13 .50 (CIVIs), 14 .15, 14 .30, 15 .05 
(CIVIs), 15 .20, 15 .35, 15 .50, 16 .20, 16 .50, 17 .20, 
18 .00, 18 .20 (CIVIs), 18 .25, 18 .50, 19 .15 (CIVIs), 
19 .20, 19 .50, 20 .20, 20 .50, 21 .20, 21 .50, 22 .30 . en 
fin de semana a las 7 .35, 8 .20, 9 .20, 10 .20, 11 .20, 
12 .20, 13 .25, 14 .30, 15 .35, 16 .20, 17 .20, 18 .25, 
19 .20, 20 .20, 21 .20, 22 .30 .

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
Dilluns a divendres a 6 .02, 6 .21, 6 .50 (CIVIs), 
7 .09, 7 .22 (CIVIs), 7 .41, 7 .54, 8 .10 (CIVIs), 8 .26, 
9 .02, 9 .26, 9 .56, 10 .26, 10 .56, 11 .26, 12 .07, 12 .26, 
12 .56, 13 .31, 13 .56, 14 .20 (CIVIs), 14 .36, 15 .11, 
15 .25 (CIVIs), 15 .41, 15 .56, 16 .26, 16 .56, 17 .26, 
18 .07, 18 .25 (CIVIs), 18 .31, 18 .56, 19 .20 (CIVIs), 
19 .26, 19 .57, 20 .26, 20 .56, 21 .26, 21 .56, 22 .36 . en 
fin de semana a las 7 .41, 8 .26, 9 .26, 10 .26, 11 .26, 
12 .26, 13 .31, 14 .36, 15 .41, 16 .26, 17 .26, 18 .31, 
19 .26, 20 .26, 21 .26, 22 .36 .
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